
str. 1 

 

Gmina Zaniemyśl. Sesja Rady Gminy 

RO.0002.2.2023 

 Protokół  

LII Sesja Rady Gminy w dniu 27 marca 2023 r. 

Obrady rozpoczęto 27 marca 2023 r. o godz. 16:00, a 

zakończono o godz. 18:57 tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Alina Frąckowiak 

3. Tomasz Grabowski 

4. Jerzy Grześkowiak 

5. Jolanta Jóźwiak 

6. Kamila Kołacka 

7. Paweł Kurpik 

8. Zbigniew Łyszczarz 

9. Michał Maliński 

10. Michał Marciniak 

11. Ewaryst Pankowski 

12. Marek Stroiwąs 

13. Ewa Wiatr-Gawlak 

Nieobecni: 

1. Katarzyna Gomułkiewicz 

2. Bartłomiej Mieloch 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Justyna Dąbrowska, Wójt Gminy Zaniemyśl 

2. Danuta Sobkowiak, Sekretarz Gminy 

3. Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

4. Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska, Radca Prawny 

5. Kinga Boguła, Kierownik Referatu Organizacyjnego 

6. Marcin Baraniak, Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej 

7. Marcin Kropiński, Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 

8. Przemysław Łukaszyk, Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej sp. z o.o. 
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9. Anna Zimmer, Kierownik OPS Zaniemyśl 

10. Alina Sobkowiak, Dyrektor Biblioteki Publicznej 

11. Justyna Teichman, Dyrektor CUW Zaniemyśl (w zastępstwie) 

12. Beata Świt, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Śnieciskach 

13. Sołtysi Sołectw (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 

 

1. Otwarcie posiedzenia, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Dzień dobry Państwu, otwieram LII(52) sesję Rady Gminy Zaniemyśl, na wstępnie bardzo 

serdecznie witam Państwa Radnych, Panie i Panów Radnych, witam Panią Wójt, Panią 

Justynę Dąbrowską, witam Sekretarz Gminy Panią Sobkowiak, witam naszą radcę prawną 

Panią Aleksandrę Kupczyk-Zajączkowską, bardzo serdecznie witam Państwa Sołtysów, Panie i 

Panów Sołtysów, witam Kierowników referatów Urzędu Gminy, witam Prezesa naszej spółki 

komunalnej Pana Przemysława Łukaszyka, witam Dyrektorów Szkół i Przedszkoli, witam 

Dyrektora Centrum Usług Wspólnych Panią Justynę Teichman, witam także wszystkich 

Państwa obserwujących naszą sesję w Internecie 

 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

stwierdzam, że w sesji uczestniczy 13 Radnych co jest liczbą wystarczającą do podejmowania 

prawomocnych uchwał 

 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie posiedzenia, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Gminy Zaniemyśl, z dnia 26 września 2022 r. 

5. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru powierzchniowej eksploatacji kruszywa w 

miejscowości Zofiówka, gm. Zaniemyśl, 

2) w sprawie wykazu kąpielisk i określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy 

Zaniemyśl w 2023 r., 
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3) w sprawie uchwalenia Regulaminu wykonania i finansowania zadania pn.: 

„Likwidacja wyrobów budowlanych zawierających azbest na terenie Gminy Zaniemyśl 

w roku 2023”, 

4) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2023, 

5) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

6) w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych, mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 

Zaniemyśl lub jej jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz 

wskazania organu i osób uprawnionych do udzielania tych ulg, 

7) w sprawie zgody na odpłatne nabycie nieruchomości, 

8) w sprawie zgody na odpłatne nabycie nieruchomości, 

9) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie i odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Zaniemyśl, 

10) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości, 

11) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnej stanowiącej 

własność Gminy Zaniemyśl, 

12) w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zaniemyśl na rok 2023”, 

13) w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami gminy 

Zaniemyśl  w sprawie nadania statusu miasta miejscowości Zaniemyśl. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

Informacja RODO – informacja wywieszona na drzwiach wejściowych do Ośrodka Kultury 

 

4. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Gminy Zaniemyśl, z dnia 26 września 2022 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy ktoś z Państwa Radnych ma uwagi do przedstawionego protokołu, nie widzę, czy ktoś z 

Państwa Radnych nie zapoznał się z przedstawionym protokołem, nie widzę, w takim razie 

poproszę o podłączenie głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XLVI sesji Rady Gminy Zaniemyśl, z dnia 26 września 2022 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Katarzyna Gomułkiewicz, Bartłomiej Mieloch 

 

5. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę Panią Wójt o zajęcie głosu i przedstawienie informacji 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, zacznę od budżetu Gminy 

Zaniemyśl, zmian w budżecie, które były wydane zarządzeniami, pierwsze zarządzenie z 7 

lutego, w którym dokonano przeniesień wydatków między paragrafami, w ramach wydatków 

Urzędu Gminy kwota 22 tys. zł, w tym kwota 10 tys. zł rozdysponowanej części rezerwy 

celowej na zadania własne z zakresu zarządzania kryzysowego w celu pomocy udzielanej na 

rzecz obywateli Ukrainy, w związku z tym, że Gmina Zaniemyśl zgodnie z ustawą o zakupie 

preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych prowadzi sprzedaż węgla po 

stronie dochodów i wydatków ujęto kwotę 87520 zł związaną z realizacją tego zadania, 

wprowadzono także środki z funduszu pomocowego w wysokości 23520 zł na pobyt 

uchodźców z Ukrainy, z dnia 17, kolejne zarządzanie z dnia 17 lutego, w którym dokonano 

przeniesień wydatków między paragrafami, w ramach wydatków Urzędu Gminy kwota 4000 

zł, w tym kwota 4100, w tym kwota 4000 zł rozdysponowanej rezerwy ogólnej na opłacenie 

kosztów energii elektrycznej, w ramach wydatków CUW przeniesiono kwotę 2800 zł, w 

związku z tym, że Gmina Zaniemyśl zgodnie z ustawą o zakupie preferencyjnym paliwa 

stałego dla gospodarstw domowych prowadzi sprzedaż węgla po stronie dochodów i 

wydatków ujęto kwotę 2800 zł, wprowadzono także środki funduszu pomocowego w 

wysokości 27090 zł na pobyt uchodźców z Ukrainy, środki na edukację dzieci z Ukrainy 

wprowadza się w dochodach w kwocie 29816 zł i na realizację artykułu 13 ustawy z dnia 12 

marca 2022 roku zwiększa się dochody o 12064 zł, na realizację świadczeń rodzinnych 

zwiększa się dochody o 1100 zł, kolejne zarządzenie z dnia 10 marca i tutaj w ramach 

wydatków Urzędu Gminy kwota 54515 zł, w tym kwota 23 tys. zł rozdysponowanej rezerwy 

ogólnej, w ramach wydatków Szkoły Podstawowej w Zaniemyślu kwota 9400 zł została 

przeniesiona między paragrafami, w ramach wydatków Przedszkola Samorządowego kwota 

200 zł, w ramach wydatków Ośrodka Pomocy Społecznej kwota 515 zł, wprowadzono także 

środki funduszu pomocowego w wysokości 9380 zł na pobyt uchodźców z Ukrainy, i w 

ramach zadania jednorazowego - świadczenie pieniężne 300 zł zwiększa się dochody o 612 

złotych i w ramach zadania na artykuł 13 ustawy z dnia 12 marca 2022 roku zwiększa się 

dochody o 6872 zł, w ramach zadania realizacja świadczeń rodzinnych zwiększa się dochody 

o 1500 zł, kolejne zarządzenie z dnia 24 marca, w którym dokonano przeniesień wydatków 
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między paragrafami, w ramach wydatków Urzędu Gminy kwota 1400 zł gdzie część rezerwy 

ogólnej przeznaczona na wydatki Ośrodka Pomocy Społecznej właśnie na wkład własny do 

projektu Korpus wsparcia seniorów, teraz informacje z referatu w zakresie właściwości 

Referatu Organizacyjnego, w ramach współpracy z organizacjami pozarządowymi, do 17 

marca bieżącego roku trwał ogłoszony przez Wójta Gminy Zaniemyśl konkurs ofert na 

realizację zadania publicznego w zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej, z 

przesłanych pięciu ofert komisja konkursowa oceniła formalnie i merytorycznie pozytywnie 

wszystkie oferty, decyzją Wójta przyznano dofinansowanie Klubowi Sportowemu Kłos 

Zaniemyśl, sekcja piłki nożnej 145500 zł, sekcja boks 3000 zł, Klubowi Sportowemu Tiger 

Zaniemyśl sekcja karate 35000 zł, Szkółce Piłkarskiej Gol, sekcja piłki nożnej 4 tys. złotych, dla 

Koła Gospodyń Wiejskich w Lubonieczku, sekcja fitness 2500 zł, w tym tygodniu jeszcze 

nastąpi podpisanie umów, pragnę tylko tutaj zauważyć, że to nie jest jedyna pomoc jaką 

Gmina Zaniemyśl dla klubów sportowych podejmuje, między innymi jeżeli chodzi o na 

przykład Klub Sportowy Kłos Zaniemyśl może nieodpłatnie korzystać z dwóch pomieszczeń 

na Orliku, również prowadzić treningi w okresach kiedy boisko nie jest czynne, kolejną rzeczą 

też jest wypożyczanie czy udostępnienie szatni w Hali widowiskowo-sportowej podczas 

meczy rozgrywanych przez Kłosa Zaniemyśl, już nie mówię o tym, że utrzymanie boiska 

sportowego, płyty boiska sportowego i tych obiektów wokoło czyli Orlika to jest kwota 85 

tysięcy plus do tego jeszcze należy doliczyć wodę, podlewanie muraw w okolicy 30 tysięcy zł 

na rok, to są wydatki, które jeszcze dodatkowo na sport w Zaniemyślu, w Gminie Zaniemyśl 

są wydatkowane, jeżeli chodzi o kadry, 18 lutego rozwiązany został stosunek pracy z Panią 

Katarzyną Wiśniewską, Kierownikiem Referatu Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i od 1 

marca funkcję Kierownika pełni Pan Marcin Baraniak, bardzo serdecznie gratuluję Panu 

Marcinowi, powiem tak, że nareszcie się Pan Marcin zdecydował myślę, że te kilka miesięcy 

kiedy samodzielnie prowadził Referat na pewno też było dla niego dobrym treningiem i teraz 

sprawnie prowadzi od 1 marca Referat, w połowie lutego rozstrzygnięty został nabór na 

stanowisko do spraw Gospodarki Komunalnej, tutaj wygrała ten konkurs Pani Jolanta 

Kąsowska, która będzie mogła dołączyć do grona pracowników Urzędu po upływie okresu 

wypowiedzenia, również w lutym została zatrudniona pracownica na stanowisku 

pomocniczym w Referacie Inwestycji, Gospodarki Komunalnej, osoba ta przejęła część zadań 

po nieobecnej pracownicy, w marcu została również podpisana umowa na realizację robót 

publicznych, pracownica zatrudniona na podstawie tej umowy skierowana została do pracy 

w Referacie Inwestycji i Gospodarki Komunalnej, złożyliśmy również kolejne dwa wnioski 

organizacji robót publicznych na rzecz Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu i Zakładu 

Gospodarki Komunalnej, jak co roku podpisane zostało również Porozumienie z Powiatowym 

Urzędem Pracy na organizację prac społecznie użytecznych, w tym roku może wziąć w nich 

udział 5 osób z terenu naszej Gminy, które są zarejestrowane jako osoby bezrobotne i 

zgłosiły się do naszego Ośrodka Pomocy Społecznej, do tej pory też korzystaliśmy, 

przynajmniej Urząd Gminy korzystał z takiej osoby, korzysta też Gminny Ośrodek Kultury, u 

nas niestety jak gdyby skończyła się ta współpraca, mam nadzieję, że kolejna osoba, która 

będzie przyjęta będzie pracowała i tutaj wspomagała przy tych pracach porządkowych 
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naszego pracownika do zadań specjalnych, czyli Pana Marka, promocja i podejmowane 

działania w celu pozyskiwania dofinansowania do realizacji zadań Gminy, i wnioski o 

dofinansowanie jakie zostały złożone przez Gminę Zaniemyśl, Program Regionalnego 

Wsparcia Edukacji Ekologicznej, edukacja ekologiczna dzieci i młodzieży, festiwal 

ekologiczny, Program Błękitno-Zielone Inicjatywy dla Wielkopolski, fotowoltaika na hali 

widowiskowo-sportowej, wniosek do Powiatu Średzkiego o dofinansowanie renowacji 

Domku Szwajcarskiego, wniosek o zwiększenie kwoty dofinansowania do realizacji zadania 

budowa Skateparku uzyskano pozytywną opinię od Lidera Zielonej Wielkopolski, następnie 

złożony został wniosek o zwiększenie kwoty do Zarządu Województwa Wielkopolskiego, 

gotowe do złożenia, do końca marca są, Rządowy Program, tutaj właśnie to są zadania z 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków i mamy 9 takich wniosków czyli Domek 

Szwajcarski, ogrodzenie w Łęknie, Pałac w Łęknie, Park w Śnieciskach, Cmentarz Ewangelicki 

- ogrodzenie, Cmentarz Ewangelicki - kaplica i dotacje dla Kościołów na renowacje 

zabytkowych ołtarzy to jest Kościół w Zaniemyślu, Kościół w Śnieciskach i dla Kościołów na 

renowacje elewacji, to jest Kościół w Mądrych, podpisano umowy, w ramach Programu 

Ciepłe Mieszkanie, Gmina Zaniemyśl podpisała umowę na łączną kwotę 3 miliony 375 tysięcy 

zł, dzięki czemu będzie możliwa wymiana źródeł ciepła na ekologiczne lub 

termomodernizacja czy też przyłączenie do sieci ciepłowniczej aż 160 mieszkań, o dotacje 

będą mogły ubiegać się osoby fizyczne posiadające tytuł prawny wynikający z prawa 

własności lub ograniczonego prawa rzeczowego do lokalu mieszkalnego znajdującego się w 

budynku mieszkalnym wielorodzinnym, wkrótce zostanie ogłoszony nabór wniosków dla 

zainteresowanych dofinansowaniem mieszkańców Naszej Gminy, najpierw będzie akcja 

promocyjna, a później będzie można składać wnioski, jest to uzupełnienie Programu Czyste 

Powietrze, który był dla osób posiadających własne mieszkania, a teraz Ciepłe Mieszkanie dla 

osób w zabudowie wielorodzinnej i wkrótce zostanie ogłoszony nabór wniosków dla 

zainteresowanych dofinansowaniem mieszkańców Naszej Gminy, na zaprojektowanie i 

wdrożenie nowej strony www oraz BIP w ramach Cyfrowa Gmina, zgodnie z umową nowe 

strony będą dostosowane do wymaganych prawem standardów dostępności i 

cyberbezpieczeństwa, o współpracy z miastem Bydgoszcz w ramach realizacji projektu 

Aktywne Miasta - Rowerowa Stolica Polski, dzięki współpracy Gmina Zaniemyśl bierze udział 

w rywalizacji o Puchar Rowerowej Stolicy Wielkopolski, a mieszkańcy mogą bezpłatnie 

korzystać z aplikacji mobilnej Aktywne Miasta, w trakcie różnorodnych treningów, 18 

dyscyplin sportowych, aplikacja umożliwia pomiar dystansu, prędkości, spalonych kalorii, 

współpracuje z popularną aplikacją Garmin Connect, umowa obowiązuje do końca 2023 

roku, gry terenowe Szkoły Podstawowej w Zaniemyślu będą również udostępnione przez 

aplikację Aktywne Miasta, podpisano kolejną umowę o dofinansowanie w ramach Programu 

Lokalny Animator Sportu, dzięki dofinansowaniu regularnie odbywają się zajęcia na Orliku i 

teraz dodatkowe informacje, przypominam, że od grudnia 2020 roku dla każdego Sołtysa 

Gminy Zaniemyśl zostały utworzone konta e-mailowe w celu komunikacji pomiędzy Gminą, 

Radnymi, Sołtysami oraz mieszkańcami, adresy te są publicznie dostępne na stronie 

Biuletynu Informacji Publicznej, w przypadku problemów technicznych z ich uruchomieniem 
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lub obsługą należy kontaktować się z pracownikiem biura Rady, który służy wsparciem wiem, 

że jeżeli chodzi o sesję Rady Gminy są dodatkowe informacje przesyłane do Państwa 

Sołtysów w formie sms-a ale te adresy mailowe one są publicznie dostępne i tak naprawdę 

każdy z mieszkańców, każdy, nie wiem, tutaj z firm czy z innych podmiotów może się z 

Państwem w ten sposób kontaktować, więc warto, warto ten adres uruchomić, w Biurze 

Obsługi Klienta Urzędu Gminy Zaniemyśl można uzyskać informacje na temat 

dofinansowania w ramach Programu Czyste Powietrze, zakres dofinansowania obejmuje 

budynki mieszkalne jednorodzinne i dotyczy między innymi wymiany nieefektywnych źródeł 

ciepła na paliwa stałe, modernizacji instalacji wewnętrznych centralnego ogrzewania, 

ocieplenia, wymiany stolarki zewnętrznej, okna, drzwi, bramy garażowe, mikroinstalacji 

fotowoltaicznej, prace nad Strategią Rozwoju Gminy Zaniemyśl 2030 plus dobiegają końca, 

do Wojewódzkiej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej została wysłana Prognoza 

oddziaływania na środowisko wraz z dokumentem Strategii, po jej akceptacji zostanie 

przedstawiony projekt uchwały w sprawie Strategii, po blisko dwóch latach od Apelu Rady 

Gminy Zaniemyśl w sprawie utworzenia Posterunku Policji w Zaniemyślu zgodnie z wolą 

organu stanowiącego Gminy z myślą o poprawie bezpieczeństwa, ładu i porządku 

publicznego mieszkańców naszej Gminy 30 marca o godzinie 11:00 nastąpi uroczyste 

otwarcie Posterunku Policji w Zaniemyślu, na które serdecznie zapraszam, wydarzenie to 

odbędzie się przy budynku Urzędu Gminy Zaniemyśl, gdzie będzie mieścił się Posterunek 

Policji, Posterunek Policji będzie się mieścił tutaj od strony ulicy Sienkiewicza, o godzinie 

11:00 nastąpi uroczyste otwarcie, przekazanie samochodu, który ufundowało Starostwo 

Powiatowe, następnie już po uroczystościach tych oficjalnych przejdziemy wszyscy do 

Posterunku Policji, gdzie będzie można go obejrzeć, także wszystkich mieszkańców 

serdecznie zapraszam na uroczystość, jeżeli chodzi o Referat Spraw Obywatelskich i pomoc 

obywatelom Ukrainy, celem zapewnienia podstawowych potrzeb bytowych uchodźców z 

Ukrainy w okresie od 11 marca 2022 roku do 28 lutego 2023 roku udzielono pomocy łącznie 

96 obywatelom Ukrainy, tą pomoc udzieliliśmy w Schronisku Młodzieżowym, które na ten 

czas jak gdyby zostało wyłączone z pracy Schroniska i w całości przejęte przez Gminę 

Zaniemyśl na zakwaterowanie uchodźców z Ukrainy, tutaj mogę powiedzieć, że niektóre z 

tych osób jak przyjechały do nas 11 marca myślę, że to jest pewnie koło 10 osób jakbym tak 

policzyła, to do 28 lutego u nas przebywały, czyli prawie rok, średnio na dzień w 

wymienionym okresie przebywało w Szkolnym Schronisku Młodzieżowym 32 uchodźców, w 

tym okresie wydatkowano łącznie 770355,43 zł, z czego z funduszu pomocy 754600 zł i z 

budżetu Gminy, zarządzanie kryzysowe, 15755 zł i 43 grosze, główne wydatki to 

zakwaterowanie w Szkolnym Młodzieżowym 556200 zł, pozostałe wydatki to 214155 zł i 43 

gr, w tym wyżywienie, zakupy artykułów chemicznych, zakup artykułów spożywczych, 

transport i leki i teraz taka miła wiadomość dla wszystkich mieszkańców Naszej Gminy, 24 

marca mieszkańcy Gminy Zaniemyśl zostali wyróżnieni tytułem Ambasador Powiatu 

Średzkiego 2022 w dziedzinie działalność społeczna, za ofiarność i zaangażowanie w 

organizację pomocy dla obywateli ogarniętej wojną Ukrainy, bardzo serdecznie gratuluję, ale 

przede wszystkim dziękuję wszystkim mieszkańcom, za to że otworzyliście Państwo serca, 
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mieszkania, swoje domy, uruchomiliście środki finansowe, nie szczędziliście pomocy dla 

ogarniętej wojną Ukrainy, a przede wszystkim tutaj zajęliście się Państwo uciekinierami, za to 

serdecznie i bardzo dziękuję, dystrybucja węgla, w dniu 22 listopada 2022 roku została 

zawarta umowa z PGE Paliwa dotycząca sprzedaży węgla na potrzeby zakupów 

preferencyjnych przez osoby fizyczne w 2022 roku, która została początkiem stycznia 

aneksowana na 2023 rok, w wyniku umowy i złożonych zamówień zakupiliśmy łącznie 652 

tony 740 kg węgla, z czego w 2020 roku 307 ton 580 kg, a w 2023 345 ton i 160 kg, według 

stanu na dzień dzisiejszy, czyli na dzień 27 marca, na składzie w Łęknie posiadamy węgiel 

orzech w łącznej ilości 26 ton 360 kg, także można jeszcze zaopatrzyć się w węgiel, 

informacje w zakresie gospodarki nieruchomościami i ochrony zabytków, rolnictwa i ochrony 

przyrody, w okresie międzysesyjnym podpisałam trzy zarządzania, zarządzanie 597, z dnia 7 

marca, w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w 

użyczenie, dotyczy części budynku, jeden segment garażowy na działce 123/3 w Zaniemyślu 

na rzecz Komendy Wojewódzkiej Policji, na okres 10 lat, zarządzenie 593, z 20 lutego, w 

sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w użyczenie, dotyczy 

części budynku lokal 96 m2, na działce 122/6 w Zaniemyślu, parkingu gruntu 36 m2 na tej 

samej działce, miejsca pod kosze w Zaniemyślu na rzecz Komendy Wojewódzkiej Policji, na 

okres 10 lat, zarządzenie numer 584, z dnia 6 lutego, w sprawie ogłoszenia wykazu 

nieruchomości części działek gruntów przeznaczonych do wydzierżawienia w drodze 

bezprzetargowej dotyczy 95 m2 na działce 466, obręb Zaniemyśl, w marcu 2023 roku Gmina 

Zaniemyśl sprzedała użytkownikom wieczystym nieruchomości działki gruntu numer 185/86, 

185/107 i 185/108, obręb Łękno, w marcu 2023 roku Gmina Zaniemyśl otrzymała od Skarbu 

Państwa nieruchomość działkę gruntu nr 130, obręb Zwola, w lutym 2023 roku Gmina 

Zaniemyśl stała się w wyniku podziału właścicielem działki 181/3, obręb Lubonieczek 9, ulica 

Jaśminowa, a w marcu 2023 działki 185/76, obręb Łękno, ulica Rolna w wyniku wykupienia 

dotychczasowego użytkowania wieczystego, obie działki posłużą poszerzeniu dróg 

publicznych gminnych, w lutym 2023 roku skradziono 450 sztuk palików podtrzymujących 

drzewa rosnące przy drodze gminnej Śnieciska-Płaczki, proszę osoby mogące wspomóc w 

znalezieniu sprawcy o kontakt z Komendą Powiatową Policji w Środzie Wielkopolskiej, która 

prowadzi w tej sprawie postępowanie, ostatnimi czasy na terenie naszej Gminy dochodzi do 

bardzo wielu takich aktów wandalizmu, bezsensownych aktów wandalizmu, bo nie wiem czy 

Państwo widzieli tutaj naszą stronę, zniszczono tabliczki w Alei Pamięci, malowane są, nie 

wiem, słupy, bezsensowna dewastacja, która mam nadzieję, że w tej chwili nie będzie taka 

bezkarna, informacja na sesję, zniszczone zostały drzwi do toalety publicznej i wiele, wiele 

innych rzeczy, jeżeli chodzi o Referat Inwestycji i Gospodarki Komunalnej, otwarto przetarg 

na budowę Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych, w przetargu złożono jedną 

ofertę przez firmę PBH spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, spółka komandytowa z 

siedzibą w Lesznie na kwotę 5076948 zł brutto, trwa weryfikacja oferty, tak jak już Państwu 

mówiłam oferta przekracza nasze możliwości prawie o 1000600 zł, w dniu dzisiejszym 

otrzymałam dokumenty, które pozwolą nam ogłosić nowy przetarg, o trochę zmienionym 

zakresie, zmniejszonym zakresie tak, żeby można było przetarg w kwocie, której dostaliśmy 
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dofinansowanie zamknąć, czy uda nam się to zrobić, nie umiem powiedzieć kwoty, które, jest 

to zastanawiające ale to są kwoty, które w tej chwili w przetargach otrzymujemy, to są kwoty 

praktycznie o 100 procent wyższe niż przewidują kosztorysy, więc mam nadzieję, że tym 

razem nam się uda, bo szkoda by było stracić dofinansowanie w kwocie prawie 3,5 miliona 

złotych, dlatego też wstrzymane są inne, dopóki nie rozstrzygniemy tego przetargu, 

wstrzymane są inne przetargi, żeby w razie potrzeby można wspomóc tutaj akurat realizację 

tego ważnego, tej ważnej inwestycji jak Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych, 

który nie tylko jest nam potrzebny ale jest wymagany ustawowo, trwają prace budowlane 

rewitalizacji plaży w Zaniemyślu, w tej chwili został już wyznaczony ogromnymi blokami 

takimi betonowymi zarys i zasypane, zarys tarasu, zostało też wyznaczona część plaży 

piaszczystej, od plaży tej trawiastej, z tego co mówią wykonawcy są to najgrubsze takie 

roboty budowlane, które jak one zakończą się już ta inwestycja pójdzie już bardziej sprawnie 

myślę, że niedługo zacznie się też remont domku na plaży i później kolejne etapy, 

rozstrzygnięto przetarg na budowę Skateparku Zaniemyśl, w przetargu wpłynęło 5 ofert, na 

kwoty od 479700 brutto do 825845 zł 37 gr, w dniu 22 lutego została podpisana umowa z 

firmą Usługi Ogólnobudowlane Adam Hołderny z siedzibą w Mechlinie, ulica Świerkowa 2 na 

budowę Skateparku za wyżej wymienioną kwotę tą najniższą 479700 zł brutto, w najbliższym 

czasie zostanie przekazany plac budowy wykonawcy, także myślę że w najbliższym czasie 

wejdzie wykonawca już na robotę, w dniu 1 marca podpisano umowę na utrzymanie 

Stadionu Gminy im. Arkadiusza Marciniaka w Zaniemyślu z Zakładem Usługowo-Handlowym 

MPartner z siedzibą w Zaniemyślu ulica Kasprzaka na kwotę 85000 zł brutto, płatne w 

cyklach miesięcznych, trwa realizacja funduszy sołeckich, trwa rozeznanie rynku na 

platformie zamówień publicznych w zakresie projektu ścieżki pieszo-rowerowej Polwica-

Łękno, wykonanie dokumentacji projektowej budowy ulicy Nowej w miejscowości Śnieciska, 

wykonanie dokumentacji projektowej przebudowy drogi we wsi Luboniec i wykonanie 

kontroli stanu technicznego w budynkach będących w zasobach Gminy Zaniemyśl i 

informacje z Zakładu Gospodarki Komunalnej sp. z o. o, gospodarka wodno-ściekowa, w dniu 

21 lutego podpisano protokół końcowy odbioru robót budowlanych dla zadania przebudowa 

sieci wodociągowej w miejscowości Luboniec, w Gminie Zaniemyśl, prace były wykonywane 

przez firmę BUD-AN spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, długość modernizowanej sieci 

wodociągowej to 650 metrów oraz 18 przyłączy wodociągowych do odbiorców usług, kwota 

inwestycji to 276750 zł netto, dnia 23 lutego Zakład złożył wniosek do Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu o pożyczkę na zadanie 

wykonanie instalacji fotowoltaicznej dla obiektu Stacji Uzdatniania Wody w miejscowości 

Polwica, Gmina Zaniemyśl, wnioskowana kwota do 140500,00 zł netto, od 20 do 25 lutego 

Zakład usuwał awarię przyłącza wodociągowego przy ulicy Plażowej w Zaniemyślu, niestety 

wraz z budową czy przebudową plaży cała infrastruktura wodno-kanalizacyjna, która jest na 

obiekcie zaczęła szwankować i po prostu było kilka awarii, w związku z tym zdecydowano się 

wymienić cały ten odcinek łączący domek z główną linią, dnia 5 marca Zakład usuwał awarię 

sieci wodociągowej w miejscowości Łękno, awaria nastąpiła na odcinku sieci azbestowo-

cementowej, dnia od 9 do 10 marca Zakład usuwał awarię sieci kanalizacji sanitarnej w 
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miejscowości Łękno, przyczyną awarii był zator na kolektorze sanitarnym, w okresie 

międzysesyjnym Zakład usunął awarię przepompowni ścieków w miejscowości Zwola ulica 

Spacerowa, sukcesywnie również wymieniono wodomierze u odbiorców usług, dokonywano 

bieżących napraw na sieciach oraz przepompowniach ścieków, dokonano kompleksowego 

przeglądu oraz czyszczenia przepompowni ścieków w Zaniemyślu przy ulicach 

Kochanowskiego, Topolowej oraz Słonecznej, 16 marca Zakład usunął awarię kanalizacyjną, 

zator na sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Zwola przy ulicy Liliowej, w okresie 

międzysesyjnym wystawiono 50 upomnień za zaległości wobec Zakładu, w okresie 

międzysesyjnym wykonano trzy modernizacje przyłączy wodociągowych w Zaniemyślu oraz 

jedną w miejscowości Pigłowice, wykonano również trzy przyłącza wodociągowe oraz dwa 

przyłącza kanalizacji sanitarnej, jeżeli chodzi o halę widowiskowo-sportową, odbyły się trzy 

turnieje unihokeja, wprowadzono nową usługę 'Urodziny na sportowo', wynajem sali na 

zajęcia sportowe oraz holu wejściowego, na którym ustawione są stoły, na razie odbyło się 

jedno takie wydarzenie, nadal prowadzone są zajęcia hatha-joga, wprowadzono drugą 

godzinę zajęć joga regeneracyjna dla osób mniej zaawansowanych lub z ograniczeniami 

ruchowymi tudzież w czasie rehabilitacji, prowadzone są także zajęcia indywidualne, 

wprowadzono usługi masażu wykorzystując przy tym od dawna nie używaną salę, w której 

uprzednio była między innymi sauna, otwarty zostanie gabinet dietetyczny, promocja odbyła 

się 15 marca, natomiast otwarcie gabinetu nastąpi od 1 kwietnia, docelowo w gabinecie 

świadczone będą także usługi limfodrenażu, uruchomiona została osobna sala do gry w 

tenisa stołowego, w której znajdują się dwa stoły co umożliwia grę zespołową, zamontowano 

trzy nowe kamery do monitoringu, który będzie sukcesywnie rozbudowywany o obszary, w 

których nadal nie ma podglądów, w czasie ferii przeprowadzono remont szatni szkolnych, 15 

marca odbył się bardzo duży kobiecy event, który dodatkowo promował halę widowiskowo-

sportową, uczestniczyło w nim około 140 osób, podczas eventu odbył się pokaz bielizny, 

prelekcja kosmetyczna i dietetyczna oraz koncert, dalsza część eventu polegała na promocji i 

sprzedaży produktów i usług oferowanych przez 9 wystawców, szczegółową relację 

zamieszczono na Facebooku hali widowiskowo-sportowej, 24 marca rozpoczął się kiermasz 

militarny, który potrwa to dzisiaj, serdecznie jeszcze zapraszamy, działalność usługowa, w 

dniach od 6 do 8 lutego wykonano remont nawierzchni ulicy Dębowej i Radosnej w 

miejscowości Jeziory Małe, w dniach od 9 do 13 lutego wykonano bieżące remonty dróg w 

miejscowości Lubonieczek, Łękno, Luboniec poprzez uzupełnienie tłuczniem wybitych dziur, 

w miejscowości Lubonieczek ulica Złota, od zjazdu do pierwszego łącznika, ulica Błękitna, od 

zjazdu do pierwszego łącznika, ulica Jaworowa, od zjazdu za posesją nr 2, ulica Miodowa, od 

zjazdu do końca posesji 3 i 4, ulica Bratkowa, tylko przed posesjami 5,7, 9, w miejscowości 

Łękno, Osiedle Przedwiośnie, przy Spółdzielni Usługowej i do końca budynku, w 

miejscowości Luboniec, droga do przystanku autobusowego w lewo, do posesji nr 24, w dniu 

25 lutego dokonano aktu wandalizmu, w szalecie uszkodzono drzwi wejściowe, uszkodzono 

instalacje elektryczne, zniszczono drzwi wewnętrzne, uszkodzono płytki ceramiczne na 

ścianach, zabezpieczono monitoring z zajścia oraz zgłoszono sprawę na Policję, obecnie 

trwają czynności śledcze, na zlecenie Gminy odnowiono bramę wjazdową do Urzędu Gminy 
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Zaniemyśl, od strony ulicy Sienkiewicza, na zlecenie Gminy usunięto trzy drzewa na Placu 

Berwińskiego, trwają prace związane z naprawą dróg gminnych w miejscowościach Winna 

oraz Bożydar, spółka wykonywała odśnieżanie oraz posypywanie dróg gminnych mieszaniną 

solno-piaskową w okresach opadów śniegu i marznącej mżawki, ponadto wykonano 

cykliczne prace porządkowe na terenie Gminy, między innymi sprzątanie ścieżki pieszo-

rowerowej, opróżnianie gminnych koszy, teraz informacja z działalności Gminnego Ośrodka 

Kultury, w okresie od 1 lutego do 27 marca, we wskazanym okresie Gminny Ośrodek Kultury 

oprócz prowadzenia regularnych zajęć artystycznych zrealizował następujące wydarzenia, od 

30 stycznia do 3 lutego w GOK trwały ferie zimowe, w zajęciach brało udział 53 dzieci, dla 

których zorganizowane zostały warsztaty artystyczne, ruchowe, muzyczne oraz wycieczka do 

Teatru Animacji w Poznaniu, także w ramach ferii zimowych dla najmłodszych mieszkańców 

Gminy Zaniemyśl została zorganizowana bezpłatna akcja w postaci Snowtubingu platformy 

do zjazdów na oponach, to było na amfiteatrze, bardzo ta forma rekreacji dla dzieci cieszyła 

się bardzo dużym uznaniem i bardzo dużą frekwencją, 11 lutego został zorganizowany w GOK 

walentynkowy balik dla przedszkolaków, 16 lutego zaniemyscy seniorzy zostali zaproszeni na 

spotkanie z okazji Tłustego Czwartku, spotkanie przy ufundowanym przez Piekarnię Łobza 

pączku stało się okazją do reaktywowania Klubu Seniora przy Gminnym Ośrodku Kultury, 

seniorzy będą się spotykać w każdy pierwszy czwartek miesiąca, 18 lutego odbyły się w 

Gminnym Ośrodku Kultury pierwsze zajęcia w ramach kursu krawieckiego dla dzieci, 4 marca 

odbył się koncert z okazji Dnia Kobiet w wykonaniu Pierwszej Poznańskiej Niesymfonicznej 

Orkiestry Ukulele, 10 marca odbyło się w sali GOK spotkanie członków Polskiego Związku 

Emerytów i Rencistów i Inwalidów, 18 marca w sali GOK odbył się występ Kabaretu Trzecia 

Strona Medalu, 20 marca Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

zorganizowała w sali GOK wykład profesora Andrzejczaka na temat zagrożeń cyfrowych 

wśród najmłodszych dzieci, obecnie trwają przygotowania do zaniemyskiego kiermaszu 

świątecznego, który odbędzie się w dniu 2 kwietnia, już teraz wiemy, że on się odbędzie na 

hali widowiskowo-sportowej, a nie tak jak poprzednio mówiliśmy tutaj na plantach, czyli na 

ulicy Raczyńskiego, ze względu na aurę, która bardziej jest zimowa niż wiosenna, zapraszamy 

bardzo serdecznie do hali widowiskowo-sportowej, tam już mamy doświadczenie, odbył się 

jarmark bożonarodzeniowy, więc myślę, że będzie ciepło, sucho, myślę że tak samo będzie 

się cieszył ten kiermasz takim uznaniem, w kiermaszu wezmą udział gminne szkoły, Koła 

Gospodyń Wiejskich oraz lokalni artyści i rzemieślnicy, już dziś zapraszamy mieszkańców na 

to wydarzenie, Gminny Ośrodek Kultury został beneficjentem dwóch Programów Ministra 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego, pierwszy projekt Kulturalna Mobilizacja Mieszkańców 

Gminy Zaniemyśl realizowany będzie w ramach Programu Dom Kultury plus, składa się on z 

dwóch etapów, w pierwszym zostanie przeprowadzona diagnoza potrzeb kulturalnych 

mieszkańców oraz zostanie ogłoszony konkurs na inicjatywy oddolne, pierwszy etap zostanie 

sfinansowany z budżetu Ministerstwa w kwocie 10 tys. zł, w drugim etapie wybrane przez 

komisję konkursowa inicjatywy zostaną przez nas realizowane wspólnie z autorami, tu 

zależnie od inicjatywy możemy pozyskać do 30 tys. zł z budżetu Ministerstwa, drugi projekt 

Kulturalne podróże na wydarzenia małe i duże, realizowany będzie w ramach Programu 
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Kultura Dostępna, tu dzięki dofinansowaniu będziemy mieli okazję zorganizować 6 

bezpłatnych wyjazdów do wielkopolskich instytucji kultury, teatry, opery, muzea, projekt 

został napisany z myślą o naszych seniorach oraz podopiecznych OPS, zadanie zostało 

dofinansowane w kwocie 25000 zł ze środków Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego, 

gratuluję Pani Dyrektor, bo są wspaniałe informacje, zwłaszcza dla mieszkańców Gminy i 

myślę, że tutaj współpraca z Gminnym Ośrodkiem Kultury przez seniorów jaka została 

zapoczątkowana będzie owocowała takimi, takie owoce przyniesie, ponadto oczekujemy 

rozstrzygnięcia dwóch programów Kulisy Kultury ogłoszonego przez Marszałka 

Województwa Wielkopolskiego oraz Infrastruktury Domów Kultury ogłoszonego przez 

Ministra Kultury i Dziedzictwa, w obu przypadkach staramy się pozyskać dofinansowanie na 

działania remontowe, Pani Dyrektor nie pochwaliła się, ale w tym okresie został też 

wyremontowany dach na właśnie, na Gminnym Ośrodku Kultury, nie ukrywam, że wśród 

pracowników Urzędu Gminy budził on takie emocje dosyć duże, bo niestety nasz dach 

również wymaga pilnego remontu, ale niestety na razie musimy poczekać, także został 

wyremontowany cały dach ze względu na to, że był w opłakanym stanie, przeciekał i niestety 

dobrze, że został wyremontowany i teraz informacje dotyczące oświaty, zgodnie z artykułem 

30a Karty Nauczyciela dokonano analizy poniesionych w roku 2022 wydatków na 

wynagrodzenia nauczycieli, nauczyciele osiągnęli średnie wynagrodzenie wymagane ustawą 

Karty Nauczyciela, w związku z czym Gmina nie musiała wypłacać nauczycielom 

jednorazowego dodatku uzupełniającego i teraz ważniejsze wydarzenia w jednostkach 

oświatowych, Szkoła Podstawowa imienia Ryszarda Wincentego Berwińskiego w Zaniemyślu, 

13 lutego grupa projektowa klasy 4b rozpoczęła udział w międzynarodowym projekcie w 

ramach eTwinningu, w zdrowym ciele, zdrowy duch, we współpracy ze szkołami z Polski i 

Gruzji, 11 marca odbyły się drzwi otwarte, na gości czekało mnóstwo atrakcji, w tym te 

związane ze sprzętem zakupionym w ramach Programu Laboratoria Przyszłości, drukarka 3D, 

drony, roboty, ponton, klocki Lego, maszyny do szycia, 11 marca Oliwia uczennica klasy 6a 

uczestniczyła w rejonowych klasyfikacjach Wojewódzkiego Konkursu Recytatorskiego, 

którego organizatorem jest Dom Kultury nr 2 w Poznaniu, recytacją wiersza Zbigniewa 

Herberta, Pudełko zwane wyobraźnią, Oliwia zakwalifikowała się do finału tego konkursu, 

bardzo gratuluję Oliwii i życzę dalszych wspaniałych rezultatów, 15 marca uczniowie klasy 8 

uczestniczyli w warsztatach z doradcami zawodowymi z Centrum Wsparcia Rzemiosła, 

Kształcenia Dualnego i Zawodowego w Poznaniu, tego samego dnia w godzinach 

popołudniowych odbyło się spotkanie rodziców uczniów klasy 8 z doradcami zawodowymi 

Centrum, którego tematem było rekrutacja do szkół ponadpodstawowych, spotkanie te to 

efekt wcześniejszej nawiązanej współpracy, Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, 14 lutego w 

szkole odbył się Dzień Dobrych Uczuć, którego organizatorem był samorząd uczniowski, 24 

lutego debatą oksfordzką podsumowano projekt edukacyjny DBI 2023, którego celem jest 

inicjowanie i propagowanie działań na rzecz bezpiecznego dostępu dzieci i młodzieży do 

zasobów internetowych, 25 lutego dwoje uczniów klas 8 Szkoły Podstawowej w Śnieciskach 

Amelia i Antoni wzięło udział w etapie rejonowym konkursu wojewódzkiego o 

błogosławionej Natalii Tułasiewicz, oboje zakwalifikowali się do kolejnego wojewódzkiego 
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etapu, serdecznie gratuluję i życzę kolejnych wygranych, 8 marca na Mistrzostwach Powiatu 

Średzkiego w Piłce Ręcznej zorganizowanych w ramach Igrzysk Dzieci drużyna chłopców ze 

Szkoły Podstawowej w Śnieciskach zajęła czwarte miejsce, również serdecznie gratuluję 

chłopcom, Przedszkole Samorządowe w Zaniemyślu, 21 lutego odbył się kolejny z cyklu 

koncertów Teatru Kulturka z Poznania, To nie kawał to karnawał, tego samego dnia dzieci 

wzięły udział w baliku karnawałowym z motywem tematycznym Dzieci Świata, od marca 

Przedszkole Samorządowe bierze udział w Programie Edukacyjnym Bezpieczna Placówka, w 

bieżącym miesiącu w ramach doradztwa zawodowego odbyło się spotkanie przedszkolaków 

z drukarzem, Wizyta w sklepie spożywczym oraz w salonie fryzjerskich, od 6 do 8 marca 

obchodzono w Przedszkolu Europejski Dzień Logopedy, w każdej grupie odbyły się zajęcia z 

logopedą, dzieci dowiedziały się czym zajmuje się logopeda, wykonały ćwiczenia narządów 

mowy, brały udział w zabawach logorytmicznych oraz wykonały zabawkę logopedyczną, 21 

marca w Gminnym Ośrodku Kultury w Zaniemyślu odbył się wykład dla rodziców, Świat 

cyfrowy a rozwój dziecka, Przedszkole wraz z Gminą Komisja Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Zaniemyślu było współorganizatorem wydarzenia, prowadzącym był doktor 

Jakub Andrzejczak, 22 marca dzieci spotkały się z przedstawicielami Państwowej Straży 

Pożarnej, w każdej grupie przedszkolnej odbyła się pogadanka i pokaz na temat 

bezpieczeństwa w domu, jak korzystać z urządzeń elektrycznych oraz jak zachować się 

podczas pożaru, Szkoła Podstawowa w Pigłowicach, 13 lutego dzieci z oddziału 

przedszkolnego 0a wyruszyły w kolejną wyprawę z Myszką Mysią, tym razem odwiedziły 

Włochy, 22 lutego w ramach doradztwa zawodowego i drzwi otwartych klasy 8a i 8b wzięły 

udział w warsztatach językowych w Liceum Ogólnokształcącym imienia Generała Wybickiego 

w Śremie, 5 marca w związku z przypadającym ogólnopolskim Dniem Dentysty dzieci z 

oddziałów przedszkolnych 0 a i 0 b oraz Niepublicznego Przedszkola Tygryski odwiedziła 

higienistka stomatologiczna, 15 marca dwie grupy uczniów klas 1-3 oraz 4-7 wzięli udział w 

konferencji Asów Internetu, mieli okazję poznać i utrwalić zasady bezpieczeństwa w sieci, nie 

mam informacji o Schronisku Młodzieżowym, ale może z głowy, bo wiem co się dzieje w 

Schronisku, może powiem co zostało zrobione, do 28 lutego 2023 roku Schronisko było 

miejscem zakwaterowania uchodźców z Ukrainy, od listopada ubiegłego roku do końca roku 

trwał pierwszy remont, to był remont kuchni, z kompletnym wyposażeniem w meble, jadalni 

i dwóch toalet czyli to mamy wyremontowane łącznie z instalacją elektryczną, te 4 

pomieszczenia są kompletnie wyremontowane, w tej chwili obecnie zbierane są, już chyba są 

wybrane oferty, Pani Dyrektor, już się zakończyło zbieranie ofert, na remont 10 pokoi, 

korytarza oraz wymianę instalacji elektrycznej, te prace mają się zakończyć do końca maja 

tak, żeby od początku czerwca mogło już Schronisko Młodzieżowe funkcjonować w 

wyremontowanych, kompletnie wyremontowane, myślę że to bardzo pomoże w miejscach 

zakwaterowania, tanich miejscach noclegowych na terenie Gminy Zaniemyśl, że też będzie 

rozwijało u nas tutaj turystykę, rekreację, a jeżeli chodzi o zainteresowanie Schroniskiem to 

wydaje się, że jest bardzo duże, bo wiele zapytań trafia do Gminy Zaniemyśl, my je 

przekierowujemy do szkoły, właśnie o noclegi w Schronisku Młodzieżowym, informacja z 

Ośrodka Pomocy Społecznej, na bieżąco Ośrodek realizuje przyjmowanie wniosków, 
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przyznawania i wypłatę dodatków mieszkaniowych, świadczeń rodzinnych świadczeń, 

świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz pomocy społecznej, Ośrodek od początku roku 

do 27 marca przyjął 8 wniosków o wydanie Karty Dużej Rodziny plus 5 wniosków od ostatniej 

sesji, od początku roku złożono 4 wnioski i wydano 3 zaświadczenia o wysokości 

przeciętnego miesięcznego dochodu, dane niezbędne do ubiegania się o dofinansowanie z 

Programu Czyste Powietrze, wypłacano świadczenie na zapewnienie zakwaterowania i 

wyżywienie dla 12 obywateli Ukrainy, dla czterech wnioskodawców na kwotę 18840 zł, 

kolejna wypłata nastąpi po otrzymaniu wnioskowanych środków na ten cel, wypłacono 

jednorazowe świadczenie 300 zł dla obywateli Ukrainy, który opuścił ten kraj w tak zwanym, 

w związku z konfliktem zbrojnym, od nowego roku Ośrodek przyjmuje wnioski o wypłatę 

refundacji podatku VAT za dostarczone paliwa gazowe w 2023 roku, do dzisiaj wpłynęło 17 

wniosków, jest to dodatek dla gospodarstw domowych, które spełniają kryterium 

dochodowe 2100 zł dla gospodarstw jednoosobowych i 1500 zł na osobę w gospodarstwach 

wieloosobowych, obecnie Ośrodek oczekuje na środki finansowe niezbędne do realizacji 

wypłaty dodatku elektrycznego, na który zakończono przyjmowanie wniosków 1 lutego 

bieżącego roku, przyjęto 26 wniosków, z tego 2 zostały wycofane przez wnioskodawców i 

jedno pozostawiono bez rozpoznania, a wydano 4 decyzje odmowne i teraz Gminna Komisja 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, w siedzibie Gminnej Komisji w każdy pierwszy 

wtorek miesiąca, z wyjątkiem dni wolnych od pracy, od godziny 15:30 do 17:30 pełni dyżur 

psycholog, aby skorzystać z porady nie trzeba wcześniej się rejestrować, natomiast jeśli 

chcemy poczuć się komfortowo i nie czekać w kolejce to zachęcamy do kontaktu 

telefonicznego pod numerem 61 28 57 580 wewnętrzny 28, bądź za pośrednictwem e-mailu 

gkrpa@zaniemysl.pl, aby umówić się na konkretną godzinę, porady udzielane są bezpłatnie, 

w ramach Programu Apteczka Pierwszej Pomocy Emocjonalnej, dwóch nauczycieli 

realizatorów tego Programu, wzięło udział w szkoleniu, głównym celem tego Programu jest 

rozwijanie u uczniów w wieku 8 i 12 lat umiejętności radzenia sobie ze stresem i 

trudnościami, a także kształtowanie postaw optymizmu, empatii, wytrwałości i wiary w 

siebie, dnia 11 marca w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu odbył się wykład dla 

rodziców i opiekunów i nauczycieli dzieci w wieku przedszkolnym i zerówek, w temacie Świat 

cyfrowy a rozwój dziecka, prowadzony przez doktora Jakuba Andrzejczaka, profesora 

Wyższej Szkoły społeczno-ekonomicznej, doktora nauk humanistycznych Uniwersytetu 

imienia Adama Mickiewicza w Poznaniu, w okresie od 20 marca do 21 kwietnia zostanie 

przeprowadzona na terenie Gminy Zaniemyśl Diagnoza lokalnych zagrożeń, grupa badana to 

200 mieszkańców w formie papierowej i elektronicznej, 21 punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych w formie papierowej czyli w ankiecie i 250 uczniów klas 4-8 szkoły 

podstawowej również w formie papierowej ankieta, pisemne opracowanie Diagnozy 

zostanie przedstawione przez zleceniobiorcę do dwóch miesięcy od zakończenia prac 

diagnostycznych, Gminna Komisja w najbliższym czasie rozpocznie edycję projektu, Otwórz 

się na pomoc, w ramach tego projektu zostanie zakupiony film Przemoc, który zostanie 

umieszczony na stronie internetowej Gminnej Komisji, Urzędu Gminy oraz będzie przekazany 

do szkół podstawowych z terenu Gminy Zaniemyśl, w okresie międzysesyjnym Zespół do 
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spraw procedury sądowego zobowiązania do leczenia odwykowego Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Zaniemyślu przeprowadził rozmowę 

motywującą z osobą uzależnioną i jeszcze jedna informacja, która jest też bardzo ważna dla 

nas jeżeli chodzi o Dworek Szwajcarski na Wyspie Edwarda, 27 lutego odbyło się posiedzenie 

Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu Średzkiego, na które zostałam zaproszona, właśnie 

w sprawie tutaj Dworku Szwajcarskiego, wraz ze mną w tym spotkaniu uczestniczyła Pani 

Mecenas Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska oraz Mecenas Kołodziejczak z Kancelarii Ziemski 

oraz wszyscy myślę, że może nie wszyscy, ale większość członków Komisji Budżetowej, 

łącznie z Panem Starostą ustaliliśmy, że Gmina Zaniemyśl będzie wnioskowała do Powiatu 

Średzkiego o 850 tys. zł dotacji na remont Dworku Szwajcarskiego, takie pismo również 

zostało skierowane do Powiatu Średzkiego, do Zarządu Powiatu Średzkiego, ustalono 

również, że w przypadku gdy Gmina Zaniemyśl otrzyma dofinansowanie z któregokolwiek z 

Programów czyli z Polskiego Ładu czy od Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego te 850 

tys. wnioskowane, zostanie przy Gminie Zaniemyśl i ma być spożytkowane dla mieszkańców 

Zaniemyśla, dla Gminy Zaniemyśl czyli na budowę drogi, nie wiem, może jakieś ścieżki, w 

każdym bądź razie mają te pieniądze zostać spożytkowane dla Gminy Zaniemyśl, dodatkowo 

spółki, które jak gdyby roszczą sobie w stosunku do Gminy Zaniemyśl, jak gdyby roszczą 

sobie pretensje finansowe o zwrot poniesionych nakładów i pozostawionych na Wyspie mają 

się zwrócić do Gminy, jak gdyby o uregulowanie tego, na dzień dzisiejszy na pewno nie 

będziemy tych zobowiązań regulować dlatego, że one są przeterminowane i to jak gdyby 

rozwiąże nam sytuację pomostu pozostawionego i pozostawionego innego majątku na 

terenie naszej Wyspy, myślę że to są dobre wiadomości, czekamy na rozwiązanie konkursu 

Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego, też składamy wniosek do Polskiego Ładu miejmy 

nadzieję, że coś nam uda się przynajmniej pozyskać, a jeżeli nie to będziemy remontować w 

ramach własnych środków i ewentualnie później zwracać się do Ministra z wnioskiem o 

refinansowanie poniesionych wydatków w tym roku, to wszystkie wiadomości, dziękuję 

bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są pytania Państwa Radnych, bardzo proszę, Radny Tomasz Grabowski  

 

Radny Tomasz Grabowski 

do tego właśnie co Pani Wójt przed chwilą powiedziała, zapytanie, czy w związku z tym, że 

wystąpiliśmy o dotacje, byliśmy na tym spotkaniu, rezygnujemy z pozostałych roszczeń, nie 

idziemy do sądu, zawieszamy te roszczenia  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

może tu Pani mecenas mnie wspomoże, na razie mamy te roszczenie zawieszone, do 

momentu rozstrzygnięcia konkursów, znaczy do momentu podpisania jak gdyby umowy z 

Powiatem o dotacje, na pewno nie będziemy wycofywać sprawy ze sądu, myślę że po 

podpisaniu umowy, to będzie warunkiem jak gdyby dotacji  
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Radny Tomasz Grabowski 

ok, dziękuję bardzo i pytanie a propos powstającego Posterunku na naszym terenie, czy w 

związku z tym Gmina będzie ponosić jakiekolwiek koszty utrzymania Posterunku, Policjantów 

jakiekolwiek dodatkowe koszty  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

nie, to jest a propos tego co pokutowało od ubiegłego roku, że będziemy musieli płacić za 

dwóch Policjantów, nie wiem skąd się wzięło to, skąd się urodził taki pomysł, dziesięciu 

docelowo, nasz Posterunek ma mieć 10 Policjantów, na dzień 30 marca tak jak będzie 

otwarty mamy już sześciu Policjantów, pozostałych czterech będzie dotrudnionych mam 

nadzieję, że do końca roku, tylko z tego co Pan Komendant mówił jak zostaną zatrudnieni oni 

też muszą przejść szkolenie, muszą jechać do szkoły, więc na pewno to do końca roku, może 

początek przyszłego roku będzie pełna obsada 10 osób, nie będziemy ponosić żadnych 

dodatkowych kosztów, także umowa jest już przygotowana, będzie podpisana 30 marca  

 

Radny Tomasz Grabowski 

jeszcze jedno pytanie, w związku z tym, że jest zawężona załoga Posterunku to będzie on w 

jakimś mniejszym zakresie pracował na naszą rzecz  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

być może tak się zdarzy, z tego co wiem, że będą chyba dwie godziny, Pani Sekretarz, 

prawda, dwie godziny w znaczy nie będzie w tej chwili przez dwie godziny na Posterunku, 

może nie być obsady, aczkolwiek wtedy będzie się można kontaktować z Komendą 

Powiatową Policji w Środzie Wielkopolskiej  

 

Radny Tomasz Grabowski 

bardzo dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są jeszcze pytania, nie widzę przepraszam jeszcze jest dyskusja, Kamila Kołacka Radna, 

proszę bardzo  

 

Radna Kamila Kołacka 

w poprzednim punkcie tych informacji z działalności międzysesyjnych było sporo, dla mnie 

zabrakło jednej bardzo ważnej dla sołectwa Lubonieczek, dlatego za pośrednictwem Pana 

Przewodniczącego chciałabym skierować zapytanie do Pani Wójt w imieniu mieszkańców 

Sołectwa Lubonieczek, składam zapytanie w sprawie miejsca i terminu zebrania w sprawie 

światłowodu na terenie Sołectwa, podczas zebrania Sołtysów w dniu 18 stycznia 2023 roku 

Pani Wójt złożyła deklarację, że zebranie w przedmiotowej sprawie odbędzie się w miesiącu 

lutym, które nie zostało zorganizowane, kolejna deklaracja organizacji zebrania w drugiej 



str. 17 

 

połowie marca już jest niemożliwa do realizacji, w związku z powyższym nieterminowym 

wywiązywaniu się ze złożonych deklaracji proszę o jednoznaczne określenie terminu i 

miejsca spotkania oraz wywiązania się ze złożonego zobowiązania, zainteresowani tą sprawą 

mieszkańcy wyrażają chęć uczestniczenia w zebraniu i systematycznie dopytują o konkretny 

termin spotkania, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Panie Przewodniczący mogę  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

na pewno udzielimy tutaj szczegółowych wyjaśnień na piśmie, ale tutaj Pan Kierownik 

pewnie mnie wspomoże, był podjęty, jest podjęty kontakt i z firmą Fiberhost, ale ze względu 

na prowadzone, Panie Marcinie, ze względu na, powiem tak, jeżeli chodzi o Gminę Zaniemyśl 

większość mieszkańców ma dostęp do Internetu i w związku z tym jak gdyby nie jesteśmy w 

priorytecie firmy Fiberhost, i czekamy na ustalenie przez firmę Fiberhost konkretnej daty 

dlatego, że na 2000, około 2000 gospodarstw wiejskich, które jest na terenie Gminy 

Zaniemyśl 2400 jest w zasięgu światłowodu, tak naprawdę jest tego bardzo niewiele i firma 

Fiberhost no powiedzmy sobie szczerze nie widzi priorytetów w Gminie Zaniemyśl, niemniej 

jednak takie spotkanie się odbędzie, co mogę powiedzieć, że do Urzędu wpłynął wniosek o 

rozbudowę sieci światłowodowej na ulicy Jaśminowej, Błękitnej i bodajże Złotej albo 

Miodowej firmy Fiberhost , czyli tam na pewno firma się przygotowuje do rozbudowy sieci, 

ale tutaj ta reszta informacji będzie po prostu bardziej szczegółowa, no niestety i też tutaj, 

też podam w tej informacji, że pomimo tego, że prawie 2400 osób może korzystać z tego 

Gmina Zaniemyśl jest jak gdyby najmniejszy procent, najmniejszy odsetek, już nie pamiętam 

w tej chwili dokładnie, czy to jest 40% osób korzysta z Internetu światłowodowego czyli 

można powiedzieć, że większość osób ma podciągnięty światłowód pod dom czy pod, nie 

wiem, ogrodzenie ale z tego światłowodu nie korzysta, dlatego tak jak mówię no nie 

jesteśmy w priorytecie firmy  

 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

proszę Radną Alinę Frąckowiak o zabranie głosu  

 

Radna Alina Frąckowiak 
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mimo, że o seniorach naszej Gminy pamięta się jak wynika z informacji Pani, ale na prośbę 

naszych seniorów składam interpelację do Wójta Gminy za pośrednictwem 

Przewodniczącego Rady Gminy dotyczącą wprowadzenie Karty Seniora dla seniorów z Gminy 

Zaniemyśl, zwracam się z prośbą, aby nasza Gmina przystąpiła do Programu Gmina Przyjazna 

Seniorom w ramach, którego każdy senior otrzymałyby Kartę Seniora, taką kartę posiadają 

starsze osoby w wielu miejscowościach w Polsce, korzystają z niej między innymi osoby 

zamieszkujące ościenne Gminy jak Kórnik, Środa, Śrem, z tego też powodu uważam, że nasi 

seniorzy zasługują na podobne docenienie, posiadanie Karty Seniora da im możliwość 

skorzystania z licznych ulg między innymi w sanatoriach, uzdrowiskach, w przychodniach 

gabinetach rehabilitacji, instytucjach zdrowia, kultury w całej Polsce, jestem przekonana, że 

Pani Wójt rozważy także co można by w ramach tej karty uczynić dla seniorów bezpośrednio 

w naszej Gminie, Alina Frąckowiak Radna Gminy Zaniemyśl, korzystając Panie 

Przewodniczący jeszcze z okazji, z tego miejsca pragnę w imieniu seniorów podziękować Pani 

Dyrektor Ośrodka Kultury za udostępnienie raz w miesiącu sali, gdzie seniorzy mogą się 

spotykać, dziękuję również Pani Dyrektor Naszej Biblioteki za organizowanie różnych zajęć, w 

których uczestniczą seniorzy, ślicznie Pani Dyrektor dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych chciałby złożył interpelację, nie widzę 

 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

na poprzedniej sesji nie było interpelacji, ale w okresie międzysesyjnym Radna Katarzyna 

Gomułkiewicz złożyła interpelacje dotyczące, jak to można powiedzieć, niszczenia drzew na 

terenie Gminy Zaniemyśl, zwróciła się z wnioskiem o przeszkolenie w zakresie ochrony 

zadrzewienia, a w szczególności pielęgnacji drzew pracowników Urzędu Gminy Zaniemyśl, 

jednostek organizacyjnych i pomocniczych Gminy oraz spółek komunalnych, którym 

powierzono sprawy dotyczące zieleni gminnej i zadrzewień oraz przeprowadzenie w tym 

samym zakresie akcji edukacyjnej dla mieszkańców Gminy, w kilku lokalizacjach dokonano 

cięć w obrębie koron drzew w stopniu, który według Pani Radnej nosi znamiona uszkodzenia 

lub zniszczenia drzew, chciałbym, aby na tą interpelację odpowiedziała Pani Wójt, bardzo 

proszę  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

tak ja jestem przygotowana do tego, wcześniej Pani Radna też złożyła o dostęp do informacji 

publicznej w zakresie jak gdyby ukarania osób, które czy instytucji, które na ulicy Poznańskiej 

i Raczyńskiego dokonały ogłowień lip, to jest Powiat Średzki i również Pani Radna otrzymała 

odpowiedź na tą informację publiczną, a tutaj pozwólcie Państwo, że odczytam odpowiedź, 

odpowiadając na Pani interpelację z dnia 17 marca 2023 roku wyjaśniam, że wykonane w 

ostatnim czasie prace polegające na przycięciu, ogłowieniu koron drzew rosnących wzdłuż 
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ulicy Raczyńskiego, Poznańskiej, Kilińskiego i Powstańców Wielkopolskich w Zaniemyślu były 

zabiegami mającymi na celu utrzymywanie uformowanego kształtu korony drzewa, na taką 

formę prowadzenia drzew zdecydowano się w przeszłości mając na uwadze przede 

wszystkim względy bezpieczeństwa publicznego, rosnące drzewa w terenach ścisłej 

zabudowy, w ciągu komunikacyjnym, jezdnie, chodniki i parkingi wymagają często 

drastycznej ingerencji, w wielu przypadkach właśnie dzięki takim działaniom można uniknąć 

ostateczności jaką jest całkowita wycinka drzewa, powyższe działania są efektem 

świadomości potrzeby ochrony zadrzewień przez osoby odpowiedzialne za sprawy dotyczące 

zieleni gminnej i zadrzewień, zdaniem dendrologa z Instytutu Dendrologii i Polskiej Akademii 

Nauk w Kórniku zaniechanie zabiegu ogławiania koron drzew, które były w ten sposób 

regularnie kształtowane przez długi okres ich życia może mieć negatywny wpływ na 

bezpieczeństwo i zwiększyć w przyszłości ryzyko dla starych drzew, ma to swoją przyczynę w 

gorszym zakotwiczeniu wyrastających z tak zwanych pąków śpiących nowych gałęzi 

powstających przy drzewach ogławianych, gałęzie te przy dalszym kilkuletnim wzroście i 

zwiększeniu swojego ciężaru mogą wyłamywać się mając mniej stabilne połączenie z pniem 

niż gałęzie powstałe w cyklu naturalnego rozwoju drzewa, stąd istnieje potrzeba 

utrzymywania formy ogłowionej drzewa drzew przyulicznych, jeśli na ten zabieg i tę formę 

prowadzenia zdecydowano się w przeszłości w takim samym zakresie wykonywano zabiegi 

co dwa, trzy lata od wielu lat, realizując zadanie własne gminy jakim jest między innymi 

ochrona środowiska i przyrody Gmina Zaniemyśl w miarę posiadanych środków podejmuje 

wiele działań mających na celu ochronę zieleni, przykładem mogą być w latach 2021/2022 

wykonano prace pielęgnacyjne w koronach drzew rosnących na plantach przy ulicy 

Raczyńskiego oraz na Placu Berwińskiego, usunięto jemioły oraz posusz, pewnie gdybyśmy 

nie wykonali tych zabiegów dzisiaj już połowy lip na ulicy Raczyńskiego czy na Placu 

Berwińskiego już by nie było, bo by uschły, zresztą widzimy jakie zabiegi prowadzi Powiat na 

drodze przy, do Poznania w Jeziorach Małych, tam drzewa są bardzo mocno porażone 

jemiołą i one systematycznie umierają, w roku 2021 wykonana została inwentaryzacja zieleni 

na terenie zabytkowego Parku w Śnieciskach obejmuje ona analizę dendrologiczną 

drzewostanu oraz zalecenia pielęgnacyjne, dla tego obiektu sporządzony został projekt 

rewaloryzacji oraz projekt remontu zabytkowego ogrodzenia, corocznie na terenach 

gminnych wykonywane są nowe nasadzenia drzew, a w minionym roku posadzono 40 sztuk 

lipy drobnolistnej przy drodze gminnej w miejscowości Polwica Huby i 100 sztuk tui 

szmaragd na terenie przyszłego placu zabaw w Zaniemyślu, przepisy artykułu 80a ustęp 2, 

punkt 2 oraz ustęp 5 ustawy z dnia 16 kwietnia 2004 r o ochronie przyrody, Dziennik Ustaw z 

2020 roku, pozycja 916 ze zmianami, przewidują wyjątek i dopuszczają prace w obrębie 

korony drzewa mogące prowadzić do usunięcia gałęzi w wymiarze przekraczającym 30% a 

nawet 50% korony, która rozwinęła się w całym okresie rozwoju drzewa, gdy ma to na celu 

utrzymanie uformowanego kształtu korony wynika, z powyższego wynika, że nie ma obecnie 

potrzeby przeszkolenia w zakresie ochrony zadrzewienia w szczególności pielęgnacji drzew 

pracowników Urzędu Gminy Zaniemyśl, jednostek organizacyjnych i pomocniczych Gminy 

oraz spółki komunalnej, którym powierzono sprawy dotyczące zieleni gminnej i zadrzewień, 
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również nie są planowane szkolenia w tym zakresie dla mieszkańców Gminy, co nie wyklucza 

przeprowadzenia akcji edukacyjnej w tym zakresie przez Urząd Gminy czy organizacje 

pozarządowe w ramach różnych projektów, które mogą być w określonej formie 

finansowane ze środków publicznych, Szanowni Państwo, gdybyśmy ukarali Powiat za 

ogłowienie tych drzew na ulicy Poznańskiej i Raczyńskiego jedno drzewo zostało 

wyszacowane znaczy jedno drzewo, które ma obwód pnia powyżej 101 cm to jest 6060 zł, 

można dać 70% ulgi to jest 1812 zł, drzewa do 50 cm 2500, jeżeli zastosujemy 70% bonifikatę 

750 zł, licząc 40 drzew po 6060 zł 242400 zł, taką karę, tylko ona jest nieadekwatna i 

niezasadna z tego względu, że przy prowadzeniu drzew od 40 lat w formie ogławiania nie ma 

innej możliwości, nie ma innej możliwości prowadzenia tego drzewa, tak, i jest to zgodne 

przede wszystkim z ustawą o ochronie przyrody, ma na celu przede wszystkim 

bezpieczeństwo mieszkańców, a także bezpieczeństwo drzewostanu, który po prostu przy 

takiej formie prowadzenia powinien mieć taką, mieć formę ogławianą co 2-3 lata, w 

zależności od przyrostów, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo za wyjaśnienia  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

mogę jeszcze?  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

wiem, że mogą nam się nie podobać takie pale, ale na taką formę prowadzenia drzew 30-40 

może nawet więcej lat temu się zdecydowano i po prostu należy ją utrzymać  

 

8. Podjęcie uchwał: 

 

1) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru powierzchniowej eksploatacji kruszywa w 

miejscowości Zofiówka, gm. Zaniemyśl przedstawił Kierownik Referatu Inwestycji i 

Gospodarki Komunalnej Marcin Baraniak 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych 

nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie poproszę o 

podłączenie głosowania 
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Głosowano w sprawie: 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

obszaru powierzchniowej eksploatacji kruszywa w miejscowości Zofiówka, gm. Zaniemyśl 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Katarzyna Gomułkiewicz, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta 

Uchwała nr LII/389/2023 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

 

2) projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk i określenia sezonu kąpielowego na terenie 

Gminy Zaniemyśl w 2023 r. przedstawił Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki 

Komunalnej Marcin Baraniak 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych 

nie zapoznał się z przedstawionym projekt uchwały, przepraszam, Radny Tomasz Grabowski 

prosi o głos, proszę bardzo  

 

Radny Tomasz Grabowski 

to tak wybrzmiało, co roku do tej pory mieliśmy tak naprawdę miesiąc wakacyjny z 

ratownikami, od 15 lipca do 15 sierpnia, teraz całe wakacje ratownicy będą pilnowali plaży, 

czyli od 1 lipca do 31 sierpnia będzie można z tego dobrodziejstwa korzystać  

 

Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej Marcin Baraniak 

tak  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

jeżeli nie ma więcej pytań to przystąpimy do głosowania 

Głosowano w sprawie: 

wykazu kąpielisk i określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Zaniemyśl w 2023 r. 

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Katarzyna Gomułkiewicz, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta  

Uchwała nr LII/390/2023 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

3) projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu wykonania i finansowania zadania pn.: 

„Likwidacja wyrobów budowlanych zawierających azbest na terenie Gminy Zaniemyśl w roku 

2023” przedstawił Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej Marcin Baraniak 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych 

nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, poproszę o podłączenie 

głosowania 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Regulaminu wykonania i finansowania zadania pn.: „Likwidacja wyrobów 

budowlanych zawierających azbest na terenie Gminy Zaniemyśl w roku 2023” 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Katarzyna Gomułkiewicz, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta  

Uchwała nr LII/391/2023 stanowi załącznik nr 5do niniejszego protokołu 

 

4) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2023 przedstawiła 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
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czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych 

nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, też nie widzę, w tym razie będziemy 

głosować 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2023 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Katarzyna Gomułkiewicz, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta  

Uchwała nr LII/392/2023 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

 

5) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej przedstawiła 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych 

nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie przystąpimy 

do głosowania 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Katarzyna Gomułkiewicz, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta  
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Uchwała nr LII/393/2023 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

 

6) projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg 

w spłacie należności pieniężnych, mających charakter cywilnoprawny, przypadających 

Gminie Zaniemyśl lub jej jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania 

organu i osób uprawnionych do udzielania tych ulg przedstawiła Skarbnik Gminy Agnieszka 

Scheffler 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę Radny Tomasz Grabowski  

 

Radny Tomasz Grabowski 

tak jak Pani Agnieszka powiedziała nie dostaliśmy informacji o opinii, czy jeżeli 

przegłosujemy tą uchwałę, to ona będzie ważna, czy mogą nam ją odrzucić w jakikolwiek 

sposób  

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 

ja przytaczałam, a nie dopowiedziałam, że organy te miały 14 dni od momentu wpływu do 

wypowiedzenia się, termin ten minął, a więc dostaliśmy, zresztą Państwo podłączone pod 

uchwałę macie emaila jaki otrzymaliśmy z UOKiK-u, ten email wpłynął jakby na naszą prośbę, 

żeby mieć pewność, jasność co do tego, że nie ma zastrzeżeń, odbyła się dzisiaj rozmowa 

telefoniczna również z Ministerstwem Rolnictwa, na poczet tej rozmowy sporządziłam 

notatkę służbową, tu przekazano informację, że jeżeli te zastrzeżenia do nas nie wpłynęły to 

również mamy to traktować, że Ministerstwo nie wnosi uwag, dziękuję  

 

Radny Tomasz Grabowski 

bardzo dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy jeszcze są pytania, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych nie zapoznał się z 

przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie przystąpimy do głosowania 

Głosowano w sprawie: 

określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 

pieniężnych, mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Zaniemyśl lub jej 

jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, 

w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu i osób 

uprawnionych do udzielania tych ulg 

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Katarzyna Gomułkiewicz, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta  

Uchwała nr LII/394/2023 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

 

7) projekt uchwały w sprawie zgody na odpłatne nabycie nieruchomości przedstawił 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych 

nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie przystąpimy 

do głosowania 

Głosowano w sprawie: 

zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Katarzyna Gomułkiewicz, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta  

Uchwała nr LII/395/2023 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 

8) projekt uchwały w sprawie zgody na odpłatne nabycie nieruchomości przedstawił 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych 
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nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, też nie widzę, w takim razie 

przystąpimy do głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Katarzyna Gomułkiewicz, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta  

Uchwała nr LII/396/2023 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

 

9) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie i odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Zaniemyśl przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i 

Rolnictwa Marcin Kropiński 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych 

nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, też nie widzę, w takim proszę o 

podłączenie głosowania 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 
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Katarzyna Gomułkiewicz, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta  

Uchwała nr LII/397/2023 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

 

10) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości 

przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę czy ktoś z Państwa Radnych 

nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie poproszę o 

podłączenie głosowania 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Katarzyna Gomułkiewicz, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta  

Uchwała nr LII/398/2023 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 

 

11) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnej 

stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki 

Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych 

nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie poproszę o 

podłączenie głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnej stanowiącej własność Gminy 

Zaniemyśl 
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Katarzyna Gomułkiewicz, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta  

Uchwała nr LII/399/2023 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 

12) projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zaniemyśl na rok 2023” 

przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych 

nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, też nie widzę, w takim razie 

przystąpimy do głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Zaniemyśl na rok 2023”  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Katarzyna Gomułkiewicz, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta  

Uchwała nr LII/400/2023 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu 

 

5 – cio minutowa przerwa 
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

wznawiamy obrady po przerwie 

 

13) projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami 

gminy Zaniemyśl w sprawie nadania statusu miasta miejscowości Zaniemyśl przedstawił 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, bardzo proszę Pani Wójt  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Szanowni Państwo, po tych rewelacjach z gazety, że Zaniemyśl zostanie miastem, ta uchwała 

to nie jest uchwała, która mówi że Zaniemyśl zostanie miastem, to jest tylko pytanie do 

mieszkańców czy chcieliby, żeby Zaniemyśl stał się miastem, to jest tylko konsultacja, to 

nawet gdyby te konsultacje, dzisiaj Państwo podejmiecie decyzję, o tym żeby w ogóle do 

tych konsultacji przystąpić, to te konsultacje dopiero początkują, dopiero później Rada 

Gminy czyli Państwo wyrazicie na to zgodę, żeby w ogóle takim, miejscowość Zaniemyśl 

miastem się stało, więc to jest tylko konsultacja, już kilka miesięcy temu w rozmowach z 

Państwem pytałam, zwłaszcza tutaj mieszkańców samego, samej miejscowości Zaniemyśl, 

czy są zainteresowani przemianowaniem Zaniemyśla wsi na miasto, wyraziliście Państwo 

taką wolę, w związku z tym też taka uchwała została przygotowana, ta uchwała to jest tylko 

początek, czy w ogóle zapytanie się mieszkańców, co oni na ten temat myślą, konsultacje tak 

jak Państwo wiecie, są bardzo ważną częścią społeczeństwa demokratycznego i nie wszyscy 

musimy się na to godzić, nie wszyscy musimy, nie wszyscy musimy brać udział w tych 

konsultacjach, ale myślę że warto zapytać mieszkańców co o tym sądzą, tym bardziej że w 

rozmowach również gdzieś tam przewijają się pytania czy Zaniemyśl będzie miastem, tak ja 

tutaj powiedział Pan Marcin nie tracimy na tym w żaden sposób, bo podatki, gdyby nawet 

konsultacje wyszły pozytywnie i Państwo później, w dalszym etapie, przyjęlibyście taki 

model, że Zaniemyśl miał być miastem, podatki nam nie wzrosną chyba, że Rada Gminy 

zadecyduje inaczej, bo to Rada Gminy ustala podatki, ceny śmieci również dyktuje Rada 

Gminy, jeżeli chodzi o fundusze europejskie, do których się teraz mam nadzieję, że w końcu 

one zaczną funkcjonować, do których się przygotowujemy to daje nam jedynie większy 

wachlarz możliwości, bo nie tylko skorzystamy z tych dofinansowań na obszary wiejskie, bo 

jednak Zaniemyśl zawsze będzie w obszarze wiejskim, jeżeli nie przekroczy tej magicznej 

granicy 5000, czy 4000, czy 5000 mieszkańców, to cały czas będzie w puli i dla wsi ale będzie 

również dla miast, także to jest pytanie do Państwa, do mieszkańców Gminy co oni na ten 

temat sądzą, i to należy traktować w formie faktycznie konsultacji, czy tak, czy nie  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

jeszcze chciałbym, żeby Pani Wójt dodała kto zwrócił się do nas o to żebyśmy zostali, mogli 

zostać miastem  
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Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

powiem tak, że pierwsze, mieszkańcy, w rozmowach z mieszkańcami, drugie między innymi 

też Wojewoda dzwonił, pytał czy w związku z jak gdyby przywracaniem praw miejskich 

miastom, które je utraciły w latach 3o-tych, czy Gmina Zaniemyśl jest zainteresowana, żeby 

swoją stolicę nazwać miastem, no i później stąd były moje pytania, ja myślę, że nie ma się, 

znaczy uważam, że tym akurat nie należy się kierować i żeby to jeszcze w tym roku zrobić, nie 

jesteśmy w stanie, ale pytanie gdzieś tam zasiało ziarno wątpliwości, tym bardziej, że w 

rozmowach z mieszkańcami, zwłaszcza mieszkańcami samego Zaniemyśla, takie pomysły i 

taka możliwość bardzo często przebrzmiewała, więc myślę, że najlepszym rozwiązaniem jest 

po prostu zapytać gdyby, konsultacje, gdy Państwo zadecydujecie o tych konsultacjach i 

później będą one przeprowadzone, później będzie głosowanie uchwały o przystąpieniu, czy o 

przemianowaniu Zaniemyśla na miasto to nie będzie to wcześniej niż w 2025 roku, gdyby to 

wszystko sprawnie szło, ale mówię, to jest na zasadzie zapytania, czy w ogóle mieszkańcy 

chcą, czy mieszkańcy chcą, żeby Zaniemyśl był miastem i po prostu nic więcej  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

proszę Radny Tomasz Grabowski  

 

Radny Tomasz Grabowski 

mówimy o nadaniu statusu miasta Zaniemyśla, rozumiem, że konsultacje będą ograniczone 

tylko do mieszkańców Zaniemyśla i drugie pytanie, drugie pytanie w jakiej formie konsultacje 

będą przeprowadzone  

 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

otóż nie będzie ograniczenia dla samej miejscowości Zaniemyśl, będzie objęta konsultacjami 

cała Gmina, stąd są też to co wcześniej powiedziałem, że należy się to tak bardziej 

przygotować, bo sama konsultacja będzie po prostu wymagała no po prostu większej ilości 

pracy, żeby tutaj to przygotować, dotychczasowe konsultacje odbywały się poprzez 

wysyłanie do mieszkańców po prostu arkuszy do konsultacji, natomiast Pani Wójt zadecyduje 

jaka to będzie forma, bo jeszcze jest sytuacja taka, że możemy konsultacje przeprowadzić w 

związku z wyborami, które będą się odbywały na jesień, w 2023, w tym roku, w październiku 

prawdopodobnie będą wybory, jeżeli będą te wybory mogłoby to być też konsultacje typu 

wyborczego, takie rzeczy się robi, natomiast tutaj Pani Wójt wiadomo jest decydująca jeżeli 

chodzi o kwestie konsultacji, bo będzie w ramach tej uchwały, którą Rada podjęła, tą którą 

przeczytałem, z 2021 roku, to ta forma, żeby się mieściła w ramach w tej uchwały  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Pani Wójt jeszcze chwileczkę, wcześniej tu się zgłosił Radny Michał Marciniak i potem 

odpowiedź  
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Radny Michał Marciniak 

jeszcze tylko mam pytanie do Pana Marcina, bo Pan Marcin nie przeczytał, że w związku, 

wiadomo że na razie jest informacja dotycząca, uchwała dotycząca konsultacji, ale Pan 

Marcin nam przedstawił w uzasadnieniu, że żadne podatki jakby nie ulegają zmianie, czy to 

będzie wieś, czy to będzie miasto, z tego co ja się orientuję to chyba subwencja oświatowa 

dla wsi jest większa niż dla miasta, to jest kwestia, a druga kwestia Panie Marcinie, Pan 

przeczytał takie zdanie, że Zaniemyśl jest skanalizowany w 68% jako miejscowość, na moją 

wiedzę to jest około 99%, także może Panu chodziło całą Gminę, ale sama miejscowość 

Zaniemyśl ma kanalizację na pewno w większym stopniu niż 68% to będzie około 99, dziękuję  

 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

to wyjaśnię, ja te dane pobrałem z Referatu Infrastruktury, od Pani Honoraty, która takie 

statystyki prowadzi i ja się zgadzam z tym, że większa część Zaniemyśla jest skanalizowana w 

sensie, że infrastruktura jest ku temu, żeby ścieki szły w ramach sieci kanalizacyjnej, 

natomiast mam taką informację i no nie jestem w stanie jej zweryfikować, bo sam jakby nad 

tym nie pracuję, uzyskałem taką informację, że 68% kanalizacja, a wodociągi 98, w sensie 

podłączenia faktycznego przez mieszkańców, możemy to zweryfikować, natomiast chodzi 

tutaj generalnie w tym punkcie, to raczej chodziło mi o to, że jest ta infrastruktura, tak, już 

tutaj kwestia czy to jest 70 czy to jest 90 to już jest sprawą drugorzędną, chodzi o to, że 

Zaniemyśl posiada tą infrastrukturę niezbędną, po prostu jest wiadomo, że jest inny jakby 

powiedzieć standard życia mieszkańców w sensie wsi, w sensie miasta, o to tylko chodziło, a 

jeśli odnośnie subwencji to tu jest sprawa, według mnie, kwestii 5000 mieszkańców  

 

Radny Michał Marciniak 

natomiast dodatek wiejski dla nauczycieli  

 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

tak, 5000 mieszkańców  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

to jest właśnie to co mówiłam, że no nic się nie traci przy takiej miejscowości jak my, gdzie 

mamy niecałe 2500 mieszkańców, bo tą magiczną liczbą jest 4 w zależności od funduszu albo 

4, albo 5000 mieszkańców, więc tutaj nie ma takiej, jakiegoś zagrożenia, że coś komuś 

zabierzemy, wręcz przeciwnie, możemy jeszcze skorzystać na dotacjach, które będą dla 

miast, czy małych miast, ja tylko jeszcze pragnę przypomnieć Państwu, że za chwilę będziemy 

podejmować uchwałę o przyjęciu Strategii dla Gminy Zaniemyśl, między innymi w tej 

Strategii również jest zapisane o tym, że Zaniemyśl w perspektywie lat może zostanie 

miastem, więc, a tak naprawdę rzecz biorąc to myślę, że sam ten szum, który będzie przy 

konsultacjach bardzo pomoże Zaniemyślowi, bo to jest też pośrednio reklama, to jest 

promocja, to jest przybliżenie przede wszystkim historii Zaniemyśla, jego walorów, atrakcji i 
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o tym się będzie mówiło, więc to jest na pewno taki bonus duży reklamowy, dla turystyki i 

rekreacji na pewno będzie też jakimś impulsem, ale na razie mówię to są konsultacje, więc 

myślę że w demokratycznym społeczeństwie dobrze jest zapytać się mieszkańców co o tym 

sądzą  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę Radny Tomasz Grabowski  

 

Radny Tomasz Grabowski 

taka tylko mała dygresja, myślę że nie warto wiązać tego z wyborami parlamentarnymi, bo 

nie po to rozdzielali parlamentarne od samorządowych, żeby teraz Komisarz Wyborczy 

wyrażał nam zgodę na jakieś konsultacje, które mogą rozsypać i wizję  

 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

znaczy to był jeden z tych pomysłów, tutaj jeżeli wiadomo, tak jak już powiedziałem 

wcześniej, Pani Wójt zadecyduje, ja tylko po prostu pomyślałem, że bo się z czymś takim 

spotkałem, że przy okazji wyborów odbywają się różnego rodzaju konsultacje z 

mieszkańcami i w sensie wykorzystania tego terminu i kwestii takiej, że utrzymując formę, 

która była dotychczas mamy bardzo dużo gospodarstw domowych do obsłużenia w sensie 

przekazania informacji, tylko o to mi chodziło, natomiast forma zależy oczywiście od Wójta, 

dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

jeżeli nie ma więcej pytań, to zapytam Państwa czy ktoś z Państwa Radnych nie zapoznał się z 

przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie przystąpimy do głosowania 

Głosowano w sprawie: 

przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami gminy Zaniemyśl w sprawie 

nadania statusu miasta miejscowości Zaniemyśl 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Bartosz Biskup, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

PRZECIW (5) 

Alina Frąckowiak, Kamila Kołacka, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Grabowski 

NIEOBECNI (2) 
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Katarzyna Gomułkiewicz, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam że uchwała została podjęta  

Uchwała nr LII/401/2023 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu 

 

9. Wolne głosy i wnioski. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos, proszę Radna Kamila Kołacka  

 

Radna Kamila Kołacka 

Szanowni Państwo, Wysoka Rado, ja przygotowałam na dzisiaj skargę na działanie Pani 

Justyny Dąbrowskiej, Wójta Gminy Zaniemyśl, odczytam Państwu tą skargę, składam skargę 

na nienależyte wykonywanie zadania publicznego, niezgodne z prawem, kłamliwe, 

niegospodarne działania Pani Justyny Dąbrowskiej Wójta Gminy Zaniemyśl w przedmiocie 

gospodarowania świetlicą wiejską w Lubonieczku oraz ograniczeniem a wręcz 

uniemożliwienie dostępu do informacji wynikających z ustawy o samorządzie gminnym oraz 

ustawy o dostępie do informacji publicznej, celowe eliminowanie organów pomocniczych 

Gminy przez Wójta Gminy przy podejmowaniu decyzji dotyczących zarządzania świetlicą 

wiejską w Lubonieczku narusza ogólne zasady postępowania obowiązujące w administracji 

publicznej, tego rodzaju działania godzą w moje dobra osobiste, naruszają moje dobre imię 

oraz narażają mnie na utratę zaufania społecznego, punkt pierwszy, zarzut dotyczy sposobu 

przekazania administrowania świetlicą wiejską w Lubonieczku w tajemnicy, bez 

poinformowania o tym fakcie Sołtysa i Rady Sołeckiej, w dniu 18 stycznia 2023 roku Pani 

Justyna Dąbrowska uknuła intrygę przeciwko mojej osobie i w dniu 19 stycznia podpisała 

umowę na zarządzenie świetlicą ..., fakt ten ukrywała przede mną nawet po dacie podpisania 

umowy, zaś ... odmówiła zwrócenia kluczy do świetlicy po kolejnym wynajmie świetlicy przez 

Koło Gospodyń Wiejskich, co zostało całkowicie zaakceptowane przez Panią Wójt, 

podpisanie umowy świetlicy, zabór kluczy odbył się bez cywilizowanych zasad określonych w 

kodeksie postępowania administracyjnego, podstępne przejęcie świetlicy bez rzeczowej 

informacji, nieoddanie kluczy po jej wypożyczeniu oraz bez sporządzenia protokołu 

przekazania majątku świetlicy świadczą, w moim przekonaniu, o prymitywizmie działania, w 

związku z tym, pismem z dnia 22 lutego 2023 roku poinformowałam Panią Wójt, że zwalniam 

siebie, z dniem podpisania umowy, na zarządzanie świetlicą z jakiejkolwiek 

odpowiedzialności za powierzony majątek, wyrażam sprzeciw do takiego działania Pani Wójt, 

bowiem narusza ono moje dobra osobiste i godzi w moje dobre imię ale jest także dowodem 

na brak należytej troski o mienie gminne i działaniem przeciwko mieszkańcom, 

bezinteresownie działającym na rzecz Sołectwa, punkt drugi, zarzut dotyczy 

nieprzestrzegania przez panią Justyną Dąbrowską wójta Gminy Zaniemyśl przepisów 

dotyczących udostępniania jawnych informacji dotyczących działania Gminy, w dniu 8 lutego 

2023 roku skierowałam do Pani Wójt pismo o udzielenie wyjaśnień i udostępnienie 
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kserokopii dokumentów dotyczących Sołectwa Lubonieczek, do dnia dzisiejszego nie 

otrzymałam odpowiedzi i oczekiwanych dokumentów, podczas moich osobistych wizyt, w 

dniu 7 lutego 2023 roku i wcześniejsze, odmówiono mi dostępu do informacji i dokumentów 

tłumacząc koniecznością anonimizacji danych co w przypadku rodzaju wnioskowanych 

dokumentów wcale nie było potrzebne, działania Pani Justyny Dąbrowskiej urąga powadze 

funkcji Wójta Gminy, nieprzestrzeganie ogólnych zasad postępowania administracyjnego 

oraz przywołanych wcześniej ustaw świadczy o lekceważącym stosunku do obowiązujących 

zasad demokratycznego społeczeństwa obywatelskiego, aroganckie zachowanie, knucie 

intryg, rozsiewanie plotek zabija autentycznie społeczne inicjatywy lokalne organizowane 

przez i dla mieszkańców Gminy i w mojej ocenie zasługuje na dezaprobatę Rady Gminy, z 

uwagi na fakt pełnienia funkcji Przewodniczącej Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady 

Gminy proszę o wyłączenie mnie z prac Komisji w przedmiotowej skardze, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są jeszcze pytania jakieś w wolnych głosach i wnioskach, zgłoszenie z sali, bardzo proszę 

Pani Radna Powiatowa Małgorzata Fertała  

 

Radna Powiatu Średzkiego Małgorzata Fertała 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, przyszłam z kartką ponieważ porobiłam sobie takich 

trochę notatek na interesujące mnie tematy, które zaistniały dzisiaj podczas  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

niech Pani sprawdzi czy to działa, nie działa, a technik sprawdzał  

 

Radna Powiatu Średzkiego Małgorzata Fertała 

wynotowałam sobie pewne, zrobiłam sobie pewne notatki dotyczące interesujących mnie 

spraw, które zaistniały na dzisiejszej sesji, pierwsza sprawa to sprawa interpelacji Pani 

Katarzyny Gomułkiewicz dotyczących drzew, nie przeczytał Pan Przewodniczący całej 

interpelacji stąd trudno mi się do niej ustosunkować, jednak powiem, że odpowiedź, no takie 

dla mnie bierze i mieszane uczucia wyzwala, bo w odpowiedzi pojawiają się kary, które niby 

miałyby być nałożone na Powiat Średzki, tudzież jeszcze groźba wycięcia drzew, gdyby nie 

takie zabiegi, gdy tymczasem, no powiedzmy sobie jasno, ogłowienie drzew nastąpiło na 

ulicy Raczyńskiego, a wcześniej na ulicy Kilińskiego, ulicy gminnej i ulicy Powstańców 

Wielkopolskich, ulicy powiatowej i tak dalej, więc może nie chodzi tutaj o kary tylko o sposób 

przycinania drzew przed sezonem letnim i utrwalania wieloletniej praktyki, która miała 

miejsce tutaj w naszej Gminie, ja bardziej jednak skłaniałabym się, że to leży w interesie 

tutaj, powiedzmy sobie, samorządu czy osób odpowiedzialnych, żeby te drzewa tak ogławiać, 

bowiem jest to po prostu na dłuższy okres czasu mamy spokój, natomiast wcale nie uważam, 

żeby to było dobre dla drzew, a już na pewno nie jest dobre dla mieszkańców, bo o roli 

drzew no mówić tutaj nie będziemy, nie przekonuje mnie argument, że to ogławianie ma na 

celu utrzymanie jakiejkolwiek formy, bo tej formy nigdy nie było, myśmy nigdy nie 
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kształtowali żadnej formy przy tych drzewach, to są zwyczajne cięcia, które mają 

spowodować, żeby drzewa nie wrastały w linie energetyczne i tak się po prostu cięło od lat i 

trzeba się zastanowić, to znaczy się ja w ogóle bym się nad tym nie zastanawiała, ponieważ ja 

uważam, że to jest ze szkodą i dla drzewa, i dla ludzi, i jeżeli tak tnie gmina i tak tnie Powiat, 

to może, żeby zmienić tą całą sytuację potrzeba większego zainteresowania osób 

odpowiedzialnych za ochronę środowiska tutaj na terenie Gminy i tak samo zresztą miało to 

miejsce w przypadku Jezior Małych, ja to sprawdzałam ponieważ byłam zbulwersowana 

wycinaniem drzew w Jeziorach Małych, udałam się do wydziału w Starostwie Powiatowym i 

otrzymałam odpowiedź, że cięcia zostaną dokonane na wniosek Gminy, po ścięciu tych 

drzew okazało się, że pnie są zupełnie zdrowe i może te drzewa nie potrzebowały wycinki 

tylko innych zabiegów pielęgnacyjnych dla ich zachowania, Pani Wójt dla mnie szalenie 

odważne ale i bulwersujące stwierdzenie, że szkoleń nie będziemy robić, jeżeli się nie 

szkolimy to znaczy się, że się cofamy to, że kiedyś tak robiliśmy to wcale nie oznacza, że 

mamy tak robić nadal, ja uważam, że te szkolenia są wręcz potrzebne i sama chętnie bym w 

nich wzięła udział ponieważ no przywoływano tutaj co najmniej kilkakrotnie Strategię 

rozwoju Gminy, która ma być podejmowana, gdzie określono, że mamy być Zieloną Wyspą, a 

jaką będziemy Zieloną Wyspą przy tak dokonywanych cięciach i przy powiem bardzo 

odważnej wycince drzew, ponieważ tak, mamy projekt na wycinkę drzew przy ulicy 

Działkowej, w Internecie obserwuję, że jest ogłoszony przetarg na projekt ścieżki rowerowej 

do Polwicy i w tym przetargu no już napisane zostało jasno włącznie z przygotowaniem 

wycinki drzew rosnących przy drodze, no już dzisiaj wszyscy raczej walczą, o to żeby drzewa 

zachować, raczej wymaga się od projektantów, żeby tak zaprojektowali rozwiązanie 

komunikacyjne, żeby drzewa ochronić, a nie tak swobodnie wziąć i poddawać wycince, także 

ja jednak mimo wszystko apelowałabym, żeby w Gminie, w której no nie ma specjalisty od 

pielęgnacji drzew, no jednak zdobyć się na jakieś szkolenie dla osób zainteresowanych, a już 

na pewno dla osób, które wskazują pracownikom w jakim stopniu należy ciąć drzewa, żeby 

te szkolenia się po prostu odbyły i jeśli jednak Państwo wzięlibyście i zmienili podejście do 

tego szkolenia to prosiłabym o taką może ze strony któregoś z Państwa Radnych prywatną 

informację, żebym mogła wziąć również w tym udział, druga sprawa, która mnie no trochę, 

no też nie jestem jakoś zadowolona i usatysfakcjonowana wypowiedzią Pani Wójt, to sprawa 

Internetu, na zebraniu Sołtysów z informacji, które uzyskałam no mówiła Pani, że ten 

Internet będzie, że odbędzie się spotkanie i ten Internet będzie, dzisiaj wypowiedź w 

zupełnie innym tonie, no może trzeba przekonać jednak firmę do tego, że w miejscowości 

Lubonieczek ten światłowód jest potrzebny i wręcz niezbędny, i no jeżeli się obiecywało takie 

bezpośrednie spotkanie z wykonawcą czy z firmą, która chce tam wejść na ten no to po 

prostu należy doprowadzić skutecznie do jego odbycia, w kwestii tej ostatnich konsultacji w 

sprawie miasta zapomniano powiedzieć o wymianie dokumentów, chyba, która będzie 

konieczna, prawda, czy nie wiem, czy będziemy się posługiwać dowodami, nie wiem, nie 

mam wiedzy na ten temat, bo to dzisiaj zaskoczenie przynajmniej w moim przypadku, a 

argumenty takie, że nic nie będzie gorzej i z żadną, powiedzmy sobie, tam niedogodnościami 

do mieszkańców, z żadnymi niedogodnościami nie będzie się to wiązało, to taka nie jestem 
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do końca przekonana i pytanie też do Pani Wójt w kwestii skargi tutaj Pani radnej Kamili 

Kołackiej, aby mi Pani odpowiedziała jakie zasady obowiązują w świetlicach wiejskich, bo 

nijak nie mogę się doczytać tego w regulaminach, a Pani Wójt powinna mieć jasne 

stanowisko w tej sprawie ponieważ pamiętam sytuację kiedy mówiła Pani, że jeżeli prywatny 

podmiot wykorzystuje majątek Gminy to winien wnosić opłaty, tak było w przypadku Kuźni, 

która funkcjonowała w hali widowiskowo-sportowej, to proszę mi powiedzieć, czy jeżeli w 

świetlicy wiejskiej na zajęciach, które prowadzą prywatne osoby i te prywatne osoby 

zarabiają, ja nie mówię tu o instytucji Kole Gospodyń Wiejskich, ja mówię o zarabianiu przez 

prywatne osoby, kwoty 200 zł za godzinę, bo tyle prywatna osoba na przykład ma 

wynagrodzenia, to czy osoba prowadząca działalność taką, przynoszącą jej materialne 

korzyści powinna wnosić opłaty za wynajem świetlicy czy nie, to jest pierwsza sprawa, druga 

sprawa, o dofinansowanie zewnętrzne również tutaj z budżetu Gminy, ja nie wiem czy w 

statutach Kół Gospodyń Wiejskich są sekcje, również sekcje fitness, bo tak zostało, tak 

została nadana sekcja fitness Koła Gospodyń Wiejskich w Lubonieczku, które otrzymuje 

dofinansowanie zewnętrzne, bo ja myślę, że w obliczu no działań Pani Wójt chciałabym 

wiedzieć, zresztą dlaczego następują tutaj zmiany w zarządzaniu świetlicą w Lubonieczku, 

sama chętnie brałam w tym udział społecznie, społecznie, bez zarobku, a dzisiaj następują 

jakieś zmiany, występują utrudnienia w dostępie do świetlicy na rzecz osób, które no jednak 

prowadzą działalność gospodarczą i nie jest to taka działalność społeczna, zresztą chciałabym 

się dowiedzieć czy członkinie innych Kół Wiejskich również zarabiają na prowadzonej 

działalności, zarabiają prywatnie, to może tyle moich przemyśleń i dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy Pani Wójt chce się odnieść do  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

powiem tak, że bez konkretnego przykładu, który Pani poda nie będę odpowiadała na te 

pytania, bo to są teraz, no szkaluje Pani też i mnie, szkaluje Pani Koło Gospodyń Wiejskich w 

Lubonieczku, to się po prostu, aż tego się nie chce słuchać, zawsze jest tak, że to nie 

działalność Sołtysa jest dla świetlicy najważniejsza, ale przede wszystkim działalności 

społecznej Koła Gospodyń Wiejskich, Stowarzyszenia, Straży Pożarnej i to motywuje ludzi do 

działania a to, że Sołtys otworzy świetlicę na zebranie Sołeckie czy wypożyczy klucze, czy 

opiekun świetlicy wypożyczy na jakiś prywatny wynajem, to nie jest podstawa działalności, 

tego, świetlicy wiejskiej, świetlica jest dla mieszkańców i przede wszystkim ma łączyć 

środowisko, także naprawdę jeżeli Pani chce uzyskać informacje to bardzo proszę pisemnie, z 

konkretną, z konkretnym przykładem, żebym mogła się konkretnie do tego, a nie ogólnie 

gdzieś, coś, także bardzo proszę o konkretny przykład  

 

Radna Powiatu Średzkiego Małgorzata Fertała 

Pani Wójt ja powiem Pani tak znowu mi Pani nie odpowiada na pytanie, moje pytanie jest 

jedno, czy jeżeli prywatna osoba zarabia na majątku świetlicy to płaci za wynajem świetlicy 
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czy nie płaci, przecież ja nikogo nie szkaluje, ja nie używam tutaj żadnych nazwisk, ja się 

pytam, pytam się czy jeśli ja  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

chwileczkę, będzie odpowiedź  

 

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

więc tak, te kwestie reguluje w ogóle, Szanowni Państwo przepraszam, bo tak nie zwróciłam 

się tutaj z uprzejmościami, te kwestie reguluje uchwała XXV/169/2016 Rady Gminy 

Zaniemyśl z dnia 24 października 2016 roku i tutaj rozdział trzeci tego regulaminu mówi nam 

o wynajmie świetlic i wynajem świetlicy powierza się Wójtowi Gminy, przedmiotem najmu 

jest obiekt świetlicy wraz z wyposażeniem, samo wyposażenie świetlicy, na przykład, stoły 

ławy krzesła i tym podobne nie może być objęte najmem, świetlice udostępniane są 

nieodpłatnie na cele gminy i statutowe sołectwa takie jak zebrania wiejskie, zebrania i 

spotkania organizowane przez Gminę Zaniemyśl sołtysów, rady sołeckie, szkoły, organizacje 

społeczne i stowarzyszenia działające w środowisku wiejskim oraz na organizację 

uroczystości i otwartych ogólnodostępnych imprez na rzecz mieszkańców sołectwa, 

okazjonalnie odpłatnie na rzecz podmiotów trzecich, czyli osób fizycznych, osób prawnych 

lub innych podmiotów, a w szczególności na organizację spotkań, debat wyborczych, 

uroczystości rodzinnych takich jak wesela, urodziny, chrzciny, stypy i tym podobne, odpłatne 

wynajęcie świetlicy wiejskiej, o którym mowa w ustępie trzecim, punkt drugi może nastąpić 

w czasie, w którym nie jest ona niezbędna dla realizacji celów wynikających z bieżącej 

działalności prowadzonej na rzecz środowiska lokalnego, na podstawie umowy najmu 

zawartej z Gminą Zaniemyśl, trzy, na podstawie stawek ustalonych zarządzeniem Wójta 

Gminy, umowa najmu winna być sporządzona najpóźniej na 7 dni przed planowanym 

wynajęciem, według załącznika nr 1 do regulaminu, wynajęcie obiektu na czas do 5 godzin 

liczone jest stawką godzinową, powyżej 5 godzin jest stawką za dobę, przy każdorazowym 

przekazaniu świetlicy wiejskiej odpłatnie lub nieodpłatnie gospodarz świetlicy oraz osoba na 

rzecz, której następuje przekazanie sprawdzają stan pomieszczeń urządzeń  

 

Radna Powiatu Średzkiego Małgorzata Fertała 

Pani Mecenas ja to znam ale tam właśnie to nie jest uregulowane to o czym ja mówię, ja 

pytam czy jeżeli ja Małgorzata Fertała będę chciała zorganizować, na przykład, korepetycje 

dla dzieci odpłatne albo częściowo odpłatne i tak dalej, to czy ja będę, i zrobię to w świetlicy 

wiejskiej, to czy będę tą świetlicę miała odpłatnie czy nieodpłatnie, na moją działalność 

gospodarczą, logiczne, no tak nie za bardzo logiczne, jak dla mnie, tak, dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

 bardzo proszę Radny Michał Marciniak  
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Radny Michał Marciniak 

ja mam kilka pytań do Pani Wójt w imieniu mieszkańców Zaniemyśla i dużej części Gminy 

Zaniemyśl, prosiłbym o odpowiedź po każdym pytaniu, moje pierwsze pytanie dotyczy 

kwestii wyłączania lamp w Zaniemyślu, jak długo ten proceder będzie jeszcze trwał ponieważ 

mieszkańcy Zaniemyśla w dużej mierze czują się bardzo niekomfortowo, czują się 

niebezpiecznie, dużo osób wraca z pracy w późnych godzinach wieczornych, czy też 

porannych i to są głównie Panie, które, no które boją się o tej porze wracać, mamy coraz 

więcej aktów wandalizmu, o których Pani sama wspomniała na początku, w mojej ocenie te 

akty się nasiliły w momencie kiedy zaczęły nam gasnąć lampy, do tych aktów wandalizmu 

chciałbym jeszcze dodać znaki, które zaczęły ginąć w Łęknie na ulicy Morelowej, za chwilkę 

do tego tematu wrócę, ale tutaj chciałem o tym wspomnieć, ja wiem, że Pani nam kiedyś 

tłumaczyła, że każda gmina została zobligowana do tego przez rząd aby zaoszczędzić 10% rok 

do roku, bodajże, aczkolwiek oświetlenie uliczne jest z tego wyłączone i moje pytanie, to jest 

pytanie, które przekazuję w imieniu myślę, że większości mieszkańców Zaniemyśla i gminy 

Zaniemyśl, czy w związku z tym, że noce będą teraz coraz krótsze, dni coraz dłuższe, czy 

możemy liczyć na to, że jednak mimo wszystko to oświetlenie będzie przez całą noc, bo 

fajnie że otwieramy Posterunek Policji, ale jednak to nie o to chodzi, żeby Policja się mogła 

wykazywać, tak, i realizować ale żebyśmy działali prewencyjnie, także takie pytanie do Pani 

Wójt, czy jest szansa na to w związku z tym, że dni się robią coraz dłuższe, a noce coraz 

krótsze, że te oświetlenie jednak będzie przez całą noc świeciło tylko jedno pytanie  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

tak jak Państwu mówiłam, że zresztą decyzję o jak gdyby wyłączaniu tego oświetlenia nie 

podejmowaliśmy sami, czy nie podejmowałam sama, ale w konsultacji ze Sołtysami, również 

z Państwo Radnymi, docierają do nas informacje, zwłaszcza Pań, które pracują na drugą 

zmianę, żeby te oświetlenie było włączone dłużej, myślę że tak jak Pan powiedział, że noc 

jest teraz coraz krótsza, więc na pewno będziemy zmieniać system oświetlenia, i być może 

właśnie sprawdzimy jakie oszczędności teraz już daje nam w porównaniu z tym cyklem jakby 

to było włączone, czy to jest w ogóle gra warta świeczki, tak naprawdę, bo teraz będziemy 

wiedzieć dopiero po tym okresie, tym trzymiesięcznym, jak, już wiemy, można powiedzieć, 

że tylko sprawdzimy, przeanalizujemy jakie są oszczędności przy tych wyłączeniach i myślę, 

że jeżeli, znaczy ja też skłaniam się ku temu, żeby jednak to oświetlenie włączyć i na tym nie 

oszczędzać, bo jednak bezpieczeństwo ponad wszystko, co prawda nie ma tych skarg wiele i 

zawsze nawet przy jakimś wyłączeniu zawsze komuś będzie brakowało tych 15 minut, 

czasami pół godziny, czasami 10minut, ale ma Pan rację, że w sumie nie po to robiliśmy 

lampy, żeby je wyłączać, w związku z tym też to o czym Państwu mówiłam, że na terenie 

Gminy mamy, chyba, 760 lamp w zasobach Enei i chcemy też tam podpisać umowę na 

zmodernizowanie wszystkich lamp, które są na terenie Gminy tak żeby były 

energooszczędne, one dają przy zmianie tego oświetlenia, one dają ponad 50% oszczędności 

wtedy myślę, że już tego problemu nie będzie, niestety infrastruktura oświetleniowa na 

terenie Gminy Zaniemyśl jest po prostu przestarzała i mało efektywna energetycznie, także 
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pierwszym krokiem to będzie właśnie ta umowa i dostosowanie, i zmiana na początku cały 

audyt zaprojektowania, a później wykonawstwo  

 

Radny Michał Marciniak 

okej, dziękuję, tylko chciałem doprecyzować, że faktycznie kwestia wyłączania lamp była 

konsultowana w początkowej fazie z Radnymi tylko wtedy mówiliśmy o wyłączaniu co drugiej 

lampy, owszem nie mieliśmy tej wiedzy, że technicznie będzie to niemożliwe, ale Pani Wójt 

powiedziała, że oświetlenie wróci na całe noce, więc trzymamy Panią Wójt za słowo, kolejne 

pytanie, czy została podpisana umowa z ENEA, bo nie wychwyciłem tego podczas, a miała 

chyba na końcu roku zostać podpisana umowa z operatorem, nam się chyba wygasła, jest 

podpisana tak, na takich warunkach w miarę takich sensownych  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

tak i zresztą złożyliśmy wniosek jak gdyby o objęcie Gminy tym pakietem ulgowym, więc to 

zostało też zatwierdzone, więc  

 

Radny Michał Marciniak 

czyli tym bardziej idziemy w kierunku tego, żeby lampy świeciły  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

powiem tak, że to nie jest rewelacja, bo to jest znaczny wzrost w stosunku do ubiegłego 

roku, ale no tak to wygląda, wszyscy niestety na tym kryzysie energetycznym tracimy i tracą 

ludzie prywatni, i tracą instytucje, przedsiębiorcy bardzo, no i gminy również  

 

Radny Michał Marciniak 

okej, dziękuję i teraz chciałem nawiązać do kwestii znaków na ulicy Morelowej jest to 

proceder, który został zauważony przez mieszkańców, również też przeze mnie, właśnie no w 

czasie kiedy zaczęły te lampy gasnąć, wieczorami, że zaczęto wykręcać znaki i kwestia w tym 

momencie dotyczy dwóch znaków, które zostały najpierw wykręcone, po czym te znaki 

zginęły, jeden znak to jest znak, bodajże, droga z pierwszeństwem przejazdu, na wysokości 

transformatora, na ulicy Morelowej, a drugi znak i to jest właśnie duży problem, ponieważ 

jest to znak, ustąp pierwszeństwa, na skrzyżowaniu ulicy Morelowej z ulicą Rolną i tu się 

pojawia problem, bo w momencie kiedy będzie jechał, na przykład, kurier, który nie zna tej 

drogi Morelowej, dojeżdżając do ulicy Rolnej, wymusi pierwszeństwo, dojdzie do zdarzenia 

drogowego, no to oprócz konsekwencji zdrowotnych czy też pieniężnych uszkodzenia auta, 

mienia, do których może dojść, no też w to będzie zaangażowana Gmina, która jest zarządcą 

tej drogi, dlatego zwracam na to uwagę, aby jednak te znaki wróciły na swoje miejsce, ale też 

chciałem właśnie podkreślić, że to się wcześniej nie działo, to się zaczęło dziać tak właśnie w 

momencie kiedy zaczęły gasnąć lampy, także no ja tylko przypuszczam, tak, że pewnie ktoś 

idzie, kogo mówiąc kolokwialnie energia roznosi, może po spożyciu alkoholu, czuje się 

bezkarnie, bo jest ciemno, wykręca te znaki, on nawet ich nie kradnie, bo te znaki, dwa, trzy 
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dni leżały na ulicy, a potem idzie ktoś inny, kto już te znaki zabiera ze sobą, być może, że 

dalej je sprzedaje, także tutaj właśnie poruszam kwestie no przede wszystkim tej ulicy, 

skrzyżowania Morelowej z Rolną gdzie brakuje tego znaku ustąp pierwszeństwa, no i też 

uważam, że to jest właśnie kwestia braku oświetlenia przez całą noc, ta kwestia i jeszcze 

jedno pytanie, mianowicie mieszkańcy Jeziorskich Hub zadali mi ostatnio pytanie ponieważ 

wiedzą, że jest pozwolenie na budowę i jest projekt dotyczący kanalizacji, bo oni się boją, że 

to pozwolenie za chwilkę wygaśnie i czy my, czy Zakład Gospodarki Komunalnej coś w 

najbliższej przyszłości zamierza z tym zrobić, żeby tą kanalizację mieszkańcom podciągnąć, 

dziękuję  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

jeżeli chodzi o Huby Jezierskie czyli ulicę Jesionową nie wiem do kiedy jest pozwolenie, bo to 

pozwolenie uzyskał Zakład Gospodarki Komunalnej, chyba dobrze tak myślę, także tutaj 

możemy to sprawdzić, a jeżeli chodzi o wykonawstwo to tylko i wyłącznie przekazanie 

funduszy z budżetu gminy może spowodować, może spowodować wykonanie tego, tak, to 

jest chyba, nie pamiętam jaka to była kwota ostatnio wyszacowywana, więc trzeba by było to 

sprawdzić, więc jeżeli Państwo macie ochotę, czy chcecie, żeby to było wykonywane to po 

prostu możemy porozmawiać na następnej Komisji wspólnej i którąś z inwestycji, która jest 

zaplanowana po prostu albo odłożyć w czasie i może być to realizowane  

 

Radny Michał Marciniak 

bo możliwości na pozyskanie środków zewnętrznych nie ma z Polskiego Ładu w tym 

momencie  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

z Polskiego Ładu na to nie ma na razie, jest tylko Polski Ład na zabytki, a mam nadzieję, że 

ruszą w końcu Fundusze Europejskie i z tego co jest nam wiadomo to w pierwszej kolejności 

właśnie mają być też pieniądze na wodociągi, kanalizację, bardziej na kanalizację  

 

Radny Michał Marciniak 

czyli do tego tematu wrócimy na Komisji, a odnośnie znaku Pani Wójt zapewnia, że znak 

wróci  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

znaki są na bieżąco, tylko tak, Szanowni Państwo, jeżeli się dzieje coś ze znakami, jeżeli się 

dzieją, coś się dzieje niedobrego, na które my mamy wpływ, że nie wiem, jest przegięty znak, 

czy gdzieś coś jest niedokręcone, czy przechylone proszę zgłaszać to do Sekretariatu czy do 

Referatu Inwestycji, żebyśmy mogli od razu zareagować, bo jeżeli coś jest gdzieś, nie wiem, 

znak jest opuszczony wtedy nasz pracownik podjeżdża, czy pracownik Zakładu Komunalnego 

przykręcają, dokręcają i to nie ginie, na bieżąco jeżeli gdzieś giną znaki one są zamawiane i 

uzupełniane, jeżeli nie mamy tych znaków na to musimy je zamówić, jeżeli są akurat na 
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stanie w Urzędzie, bo też mamy takowe znaki, które najczęściej gdzieś się czy psują, to po 

prostu wymieniamy, a jeżeli nie, no to chwilę musimy poczekać czy korzystamy ze starych 

znaków, które są gdzieś tam w zasobach Zakładu Komunalnego do momentu, aż nie 

założymy znaków, a jeżeli chodzi o wandalizm no to powiem tak myślę, że to jest plaga 

naszego społeczeństwa w tej chwili i bezkarności, która jest i tego że po prostu wszystko nam 

wolno, także myślę, że być może większa kontrola ze strony rodziców, bo nie sądzę, że to 

ktoś w wieku Pana, Panie Radny to robi, tylko myślę, że to jest nie wiadomo, trudno 

powiedzieć, myślę że to jest raczej młodzież, która gdzieś tam energię spożytkowuje, ale w 

każdym bądź razie bardzo proszę o szybkie, czy gdzieś przepala się lampa uliczna, czy gdzieś 

coś się dzieje takiego, które jest w zakresie naszych gestii to bardzo proszę o zgłaszanie tego 

jak najszybsze do Referatu Inwestycji, czy do Sekretariatu, czy w Biurze Obsługi tak żebyśmy 

też o tej sytuacji wiedzieli, mogli na nią zareagować  

 

Radny Michał Marciniak 

okej, a tak jeszcze tylko żebyśmy określili ramy czasowe jak Pani Wójt przewiduje, kiedy te 

lampy mogłyby wrócić do normalnego oświetlenia całorocznego, w jakim miesiącu chociaż, 

żebyśmy mogli  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

myślę, że one, teraz w tej chwili tak myśleliśmy o właśnie, po tej zmianie czasu, która 

nastąpiła żeby pomyśleć o włączeniu  

 

Radny Michał Marciniak 

okej, dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

proszę Radny Tomasz Grabowski, ad vocem  

 

Radny Tomasz Grabowski 

ad vocem dlatego, że chodzi właśnie o oświetlenie, tak mi teraz przyszło do głowy, że 

wprowadziliśmy zmiany, które skutkują tym żeby, w ogóle wprowadzić te zmiany, to 

musieliśmy zlecić firmie, żeby przestawiła zegary na iluś tam lampach, konkretnie na 

określony czas, za chwilę te zegary będą ponownie przestawione, oby się nie okazało, że 

skórka nie warta wyprawki, zapłaciliśmy dużo więcej za przestawienie zegarów w jedną 

stronę, jak i za chwilę w drugą, niż oszczędności jakie z tego Gmina uzyskała  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

powiem tak, że chyba nie ma takiej  

 

Radny Tomasz Grabowski 

znamy rząd wielkości w ogóle właśnie jak to będzie wyglądało w tej chwili, rozumiem, że 
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jakieś już są robione analizy, zapłaciliśmy za włączenie - x, za włączenie będzie płacone - x, a 

oszczędności z tego tytułu są także  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

powiem tak, bardzo wiele lamp pracuje na zegarze astronomicznym, tak, także czy na 

zmierzchowym, więc myślę, że na pewno dużo większym kosztem byłoby wykręcanie 

żarówek, co drugą żarówkę, bo to wtedy naprawdę były duże koszty, niż zmiana, 

przestawienie zegara, tak, który i tak należy zrobić przy zmianie czasu  

 

Radny Tomasz Grabowski 

ale rozumiem jest to policzalne i możemy liczyć, nie wiem, za miesiąc czy dwa na informację 

ile Gmina faktycznie na tym zaoszczędziła  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

tak, dlatego, że  

 

Radny Tomasz Grabowski 

żeby w przyszłym roku wiedzieć dobra opłacało nam się ale nie zaoszczędziliśmy, tylko tysiąc 

złotych i angażowanie ludzi i procesy, i tak dalej, i tak dalej, jest to nieopłacalne  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Szanowni Państwo oprócz tego, że, powiem tak, że naszego rządu za bardzo nie interesuje 

jakie my koszty ponosimy, tylko żebyśmy o 10% energię elektryczną zużycie zmniejszyli, no 

właśnie tylko myśmy to zrobili już w momencie kiedy jeszcze nie wiedzieliśmy, tak, 

aczkolwiek myślę, że jakiś realne tutaj oszczędności będą, na pewno w energii elektrycznej i 

to można wyszacować na podstawie rachunków, które są z tego samego okresu  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

jeszcze chciałem też w wolnych głosach i wnioskach zabrać głos, zgłosił się do mnie 

mieszkaniec ulicy Działkowej i mówi, że na wprost bramy, gdzie wjeżdża się na plac tutaj przy 

GOK-u i garażach powstała firma, ktoś wydzierżawił i przyjeżdżają tam ciężarówki, widziałem 

uszkodzony chodnik, właśnie on też tam bardzo nerwowo reagował, że blokują drogi, nie 

można przejechać samochodem i co Gmina z tym zamierza zrobić i tak dalej, te samochody 

wycofując tam do tej posesji po prostu wjeżdżają na chodnik przy tej bramie tutaj i widać 

było uszkodzenie płyt, i ziemia była jak skręcają kołami samochodów, to tak to wygląda i 

prosił żeby ktoś z Urzędu obejrzał tą sytuację i jakoś zadziałał, dziękuję  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

dobrze jak najbardziej się tym zajmiemy, aczkolwiek wiadomo jest, że ulica Działkowa ma 

bardzo słaby i stary chodnik, który jest po prostu w katastrofalnym stanie ale na pewno się 

tym zajmiemy  
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę jeszcze Radny Tomasz Grabowski  

 

Radny Tomasz Grabowski 

bardzo dziękuję, że Pan Przewodniczący wywołał ten temat, właśnie tak mi się nasunęło, 

bardzo wąska uliczka dokładnie między ulicą Kilińskiego, a ulicą Poznańską, taka też 

wybrukowana zaledwie, tam są wjazdy na posesję i tam mieszkają ludzie, którzy zostawiają 

śmieci, mieszkam dokładnie przy uliczce więc wiem ile muszą się na kombinować ci ludzie 

odbierający śmieci, tak, w poszczególne czwartki, bo u nas zawsze w czwartek, bo po dwóch 

stronach stoją samochody, na wjeździe do tej uliczki, możemy pomyśleć, to jest droga tak 

naprawdę wewnętrzna, jakaś gminna, żeby chociaż z jednej strony postawić zakaz 

zatrzymywania i postoju, żeby ten przejazd faktycznie tam w głąb był, bo to się później robi 

kłopot, oni chodzą, oni szukają, oni później wracają specjalnie, żeby wjechać tam odebrać 

śmieci, albo jak jestem na zewnątrz z psem to pytają czy wiem czyje to są samochody  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są jeszcze jakieś pytania, bardzo proszę Pan Kowarz  

 

Kowarz Andrzej 

mnie by bardzo interesowała trasa S11 bym prosił Panią Wójt i Radę żeby się zajęła, kiedy 

ona powstanie, w którym miejscu, bo to w Pigłowicach wiadomo jakie zjazdy, na jakich 

działkach będzie, bym prosił o takie spotkanie i z Radą i z mieszkańcami dotyczące głównie 

tych działek, na których zostanie postawiona, pobudowana ta trasa i ewentualnie w jaki 

sposób zostanie wykupiona, bo ona prawdopodobnie będzie no wywłaszczenie tych 

gruntów, w jaki sposób będzie to załatwione, mnie by bardzo interesowało, 

prawdopodobnie na moich gruntach też będzie, zresztą nie tylko na moim, bo interesowało 

by mnie na wszystkich gruntach, które będzie, powstaną zjazdy, bardzo duże tam zjazdy 

będą w Pigłowicach właśnie i dlatego bym prosił Radę, Panią Wójt o takie informacje, ale jak 

już jestem przy drodze tej, my akurat mamy taką drogę z powiatowej drogi też do Mądrych, 

ta droga jest w takim złym stanie, że jak coś nie zrobimy w niedługim czasie to za chwilę 

autobusy dzieci ze szkoły nie będzie w ogóle przejezdna i druga jeszcze jest z drogi 

powiatowej w kierunku do Kowarza, akurat do mnie, tam jest pięć gospodarstw 

wysokotowarowych i jak niedawno była pobudowana i to jest w takiej, w tej chwili, jest tak 

w fatalnym stanie, popękana cała, że też jak regenerację się nie zrobi to też będzie tak jak, na 

przykład, do Czarnotek, wyglądała przed chwilą, bo sam znak postawienie 12 tonowy gdy 

przy tych gospodarstwach wysokotowarowych to nie rozwiązuje żadnej sprawy, to najgorszą 

rzeczą co można zrobić to postawienie znak i załatwimy sprawy do końca, bym prosił też o 

ewentualne, czy w planach ewentualnie zająć się tym i czy może Wysoka Rada wsiądzie w 

autobus i te drogi, które wymieniłem przyjedzie zobaczyć jak to wyglądała, chociaż ja 

mieszkam daleko, ale jeżdżę często do Kępy, to ona nic lepsza nie jest, proszę Rady zobaczyć, 
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bo samo tu zza biurka tu siedzimy, czy siedzicie Państwo to jest za mało, po prostu trzeba 

zobaczyć, dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę Pani Wójt  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

jest wiele dróg, które zostały odbudowanych całkiem niedawno jest w złym stanie, no 

między innymi tutaj ulica Nowa, która jest, ma pęknięcia takie poprzeczne, nawet tutaj 

między ulicą Sienkiewicza, a Działkową w dziesiątki można mówić o tych pęknięciach 

poprzecznych, pytanie jest w jaki sposób ta droga została zrobiona, że ona nie wytrzymuje 

po prostu krótkiego okresu eksploatacji, a być może to już jest ten czas, że faktycznie trzeba 

już ją naprawiać, więc na pewno pojedziemy zobaczyć jak wygląda ta droga i to co będzie 

możliwe to spróbujemy naprawić  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

jeszcze zgłosił się Radny Michał Marciniak  

 

Radny Michał Marciniak 

ja tylko chciałem nawiązać do wypowiedzi Pana Kowarza, z tego co mi wiadomo, bo akurat 

zajmowałem się tym w weekend, to chyba, znaczy nie chyba tylko na pewno Wojewoda 

wystąpił do, o opinie środowiskową odnośnie tego wariantu czwartego, także ten wariant 

czwarty jest jak najbardziej prawdopodobny, więc by trzeba po prostu było mapki 

wydrukować i po prostu poszczególnym rolnikom przedstawić, tak, bo ja, na przykład, 

śledziłem, mój wujek ma gospodarstwo w Jaszkowie i tutaj właśnie między Radnym 

Kurpikiem już znaleźli, że będzie centralnie po prostu szła S-ka i jeszcze będą tam dwa MOP-y 

najprawdopodobniej, także nie wiem czy ORLEN z McDonaldem tam będzie, czy jakieś 

pojemniki retencyjne, ale jest to naniesione na tej mapce, także no tam będzie naprawdę, 

mówiąc kolokwialnie, grubo, dużo będzie zajęte terenu  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

najlepsze informacje to w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, no bo tak 

naprawdę Gmina tak szczegółowymi mapami nie dysponuje, mamy tylko dostęp do tego co 

jest ogólnie dostępne, co prawda w Internecie, tak, bo to można sprawdzić, my nie 

dostaliśmy żadnych map, które w jakiś sposób szczegółowy, dostaliśmy wykaz dróg, które 

ewentualnie mają być przyjęte przez Gminę, które będą pobudowane i w ramach tej S11 

Państwo Radni też się z tym zapoznacie, ale to w czym będziemy mogli pomóc to tutaj 

postaramy się pomóc  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos, nie widzę 
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10. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

w związku z wyczerpaniem porządku obrad i brakiem głosów w dyskusji, zamykam LII (52) 

sesję Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję Państwu za udział, do widzenia, do zobaczenia  

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

/-/ Jerzy Grześkowiak 

  

  

 

Przygotował(a): Barbara Madajczak 
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